
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
  
  

    
  

   
 

 Вічна Ватра 2 

 Програма КПЗ 3 

 Звіт КРАЙОВОЇ ПЛАСТОВОЇ РАДИ 4 

 Звіт ГОЛОВИ 6 

 Звіт ГОЛОВИ ОРГАНІЗАЦІЙНОГО СЕКТОРА 13 

 Звіт ГОЛОВИ ВИХОВНОГО СЕКТОРА 17 

 Звіт КРАЙОВОГО КОМЕНДАНТА НОВАЦТВА 21 

 Звіт ДІЛОВОДА НОВАЦЬКОГО ВИШКОЛУ 25 

 Звіт з ВИШКОЛІВ НОВАЦЬКИХ ВПОРЯДНИКІВ 25 

 Звіт КРАЙОВОГО КОМЕНДАНТА ЮНАЦТВА 30 

 Звіт ДІЛОВОДА ВИШКОЛУ УПЮ 36 

 Звіти з ВИШКОЛІВ ЮНАЦЬКИХ ВПОРЯДНИКІВ 36 

 Звіт ДІЛОВОДА ТІЛОВИХОВАННЯ 38 

 Звіт ГОЛОВИ КРАЙОВОЇ ТАБОРОВОЇ КОМІСІЇ 41 

 Звіт ДІЛОВОДА КОМУНІКАЦІЇ 47 

 Звіт КРАЙОВОЇ БУЛАВНОЇ УСП 49 

 Звіт КРАЙОВОЇ БУЛАВНОЇ УПС 52 

 Звіт ДІЛОВОДА ГОСПОДАРКИ 55 

 Звіт КАНЦЕЛЯРІЇ 60 

 
Plastovyj Lystok – Bulletin of Plast, Ukrainian Scouting Organization USA 

700 N. Cedar Road, Jenkintown, PA 19046       (267) 287-8334         kps@plastusa.org 

ч. 224    Жовтень 2017 року        Тираж: 75 



ПЛАСТОВИЙ ЛИСТОК ч. 224 

2 
 

Ті, що з волі Всевишнього відійшли на Вічну Ватру 

від 11-го жовтня 2016 року до 13-го жовтня 2017 року 

Вічная Пам’ять! 
Блаженніший Кардинал Любомир Гузар, ЧК 

ст. пл. Александер Скальчук (Дітройт) 

пл. сен. Аскольд «Кука» Татарський, ЛЧ (Дітройт) 

пл. сен. Теодосія Матківська-Кушнір (Албані) 

пл. сен. Христина Небеш-Яцишин (Клівленд) 

пл. сен. Стефанія Балагутрак (Клівленд) 

пл. сен. Ростислав Ратич, Тис. (без станиці) 

пл. сен. Богдан Целевич, ВБ (Чікаґо) 

о. Лев Ґолдаде, ЧК (Ню Йорк) 

пл. сен. Ірена Чайковська, ПС (Гартфорд) 

пл. сен. Зенон Ушак, ХМ (Пассейк) 

пл. сен. Юрій Стецюк, ЧК (Нюарк) 

пл. сен. Іван Гвозда, ОХ (Сиракюз) 

пл. сен. Юрій Клюфас, СМ (самітник)  

пл. cен. Aнна Бідяк, Верх. (Ню Йорк)
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Програма ХХХV Крайового  
Пластового З’їзду 

                                            20-22 жовтня 2017 р. на Союзівці 
 
 
 
 
П’ятниця, 20 жовтня 2017 р. 
6:00 – 7:30 Реєстрація 
8:00 – 10:00 Товариська зустріч УПС 
 
Субота, 21 жовтня 2017 р. 
8:30 – 10:00 Реєстрація учасників з’їзду  
10:00 – 11:30  1. Відкриття ХХХV Крайового Пластового З’їзду  

2. Вибір президії з’їзду  
3. Схвалення порядку нарад і правильників з’їзду  
4. Вибір Верифікавійно-Мандатної Комісії 
5. Слово голови КПСтаршини 
6. Звіт Верифікаційно-Мандатної Комісії  
7. Прийняття протоколу ХХХIV Крайового Пластового З’їзду 
8. Усні доповнення до звітів КПС 
9. Запити і дискусія над діяльністю КПС 
10. Звіт голови КПРади 
11. Уділення aбсолюторії уступаючій КПС і уступаючим членам КПРади 
12. Вибір комісій   а. Таборової   б. Резолюційної   в. Господарської        

г. Номінаційної    ґ. Статутової 
11:30 – 12:30 13. Представлення і пояснення змін до статуту. Запити і дискусія 
12:30 – 1:00 Обідова перерва (Обід буде на залі) 
1:00 – 2:45 14. Наради Комісій комісій   а. Таборової   б. Резолюційної   
        в. Господарської         г. Номінаційної    ґ. Статутової 
3:00 – 5:00 15. Малі Ради Орлиного й Скобиного Кругів    
5:00 – 5:30 Перерва – перехід до церкви 
5:30 - 6:30  Служба Божа  
7:30 – 9:30 Спільна Святочна Вечеря і Ватра 
   
Неділя, 22 жовтня 2017р. 
7:30 – 8:15 Сніданок 
8:30 – 11:30 16.  Звіти комісій:  а. Таборової   б. Малої Ради Орлиного Круга    
     в. Малої Ради Скобиного Круга г. Господарської   ґ. Статутової   
     д. Резолюційної  
  17.  Господарські справи 
  18.  Звіт Номінаційної Комісії 
  19.  Вибір КПСтаршини і КПРади – заприсящення КПС і КПР  
  20.  Внески, запити та різне 

  21.  Закриття ХХХV Крайового Пластового З’їзду 
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ЗВІТ 
Крайової Пластової Ради  

за час від 22-го жовтня 2016 р. до 21-го жовтня 2017 р. 
 

 
1. Організація:  

Склад Крайової Пластової Ради, який був вибраний на ХХХIII-ому Крайовому Пластовому 
З'їзді 17-18 жовтня 2015 р. є слідуючий:  

Голова: пл. сен. Христя Кохан  

Члени на 4 роки:  Члени на 2 роки:  Заступники: 

пл. сен. Леся Лебедь пл. сен. Борис Павлюк  пл. сен. Роман Ковальчук (4 роки) 

пл. сен. Надя Нинка пл. сен. Стефан Пелещук пл. сен. Василь Літепло (2 роки) 

 
2. Від першого пленуму КПС в ті каденції, Голова КПРади чи призначені члени Ради, брали 

участь у сходинах пленуму КПС. Члени КПРади стежили за працею КПСтаршини щодо 
директивів та співпраці з членством (УПН, УПЮ, УСП, та УПС), станицями та управами 
ОТК. Коли була потреба, члени спілкувалися через е-почту. До КПРади за минулий рік не 
було жодних справ до розгляду.  

3. Перегляд Звітів:  

КПРада одержала всі звіти місяць перед зїздом, окрім звіту Діловода Фінансів і 
Господарки з огляду що кінець фінансового терміну є 1го жовтня. Перегляд діяльності та 
звітів КПС був розділений поміж членами КПРади і всі звіти були перевірені двома 
членами Ради. Усі члени КПРади перевірили звіт голови КПС. Усі члени КПРади одержали 
та мали нагоду переглянути взірець одного протоколу із пленуму та могли переглянуту всі 
протоколи якщо бажали. КПРада мала телеконференцію де переговорили всі звіти.  

4. Завваги та Рекомендації: 

 КПРада уважає що члени КПСтаршини старанно і сумлінно працювали над 
виконанням декотрих резолюцій XXXIІІ КПЗ’їзду.  

 Приклади декотрих досягів за минулий рік є: 

o Придбали одну страхову полісу для всієї організації 

o Завершили реконструкцію бази даних, яка почалася минулої каденції  

o Зорганізували дві нові групи 

o Приготовили виховні матеряли на вісім вмілостей УПЮ  

Ця праця далі попровадить нашу пластову організацію вперед і за їх труд і працю ми 
їм вдячні.  

 Хоч звіти детальні та старанно написані бракує опис що було осягнине, результати 
зустрічей або розмов, як також недотягнення. КПРада вважає, що звіти повинні також 
включати напрямні праці та плани на майбутнє. Рекомендуємо уступаючі управі 
передати вказівки нові управі що до продовження роботи яка не була закінчина.  
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 Система вимагати письмовий звіт перед кожними сходинами можливо добра, але 
завдає багато труду всім читати 13 звітів та один протокол і обмежує дискусію. 

 КПРада хоче підкреслити що всі справи та зміни які впливають на управління нашої 
організації мусять бути представленні, передискутованні і рішенні цілою Старшиною. 
Кожен член КПС має один голос у таких справах за теперішним статутом. Як також, усі 
справи і рішення повинні бути запротоколовані, навіть у загальному, щоб мати доказ 
розмови якщо появиться потреба у майбутньому, спеціально коли можуть виринути 
легальні потреби.  

Спостерігаючи роботу КПСтаршини, КПРада уважає шо члени Старшини працювали 
усучаснювати стан організації. На підставі їхної праці рекомендуємо надати абсолюторію для 
уступаючої КПСтаршини. 

 

СКОБ! 

За Крайову Пластову Раду 

 

 
Голова КПРади 

 



ПЛАСТОВИЙ ЛИСТОК ч. 224 

6 
 

Звіт Голови КПС 
жовтень 2016 - жовтень 2017 

  
Склад Крайової Пластової Старшини в США: 
 Голова      пл. сен. Юрій Гук, ВБ 
 Перший Заступник     пл. сен. Дарка Темницька, ЧП  
       Голова Організаційного Сектора 
 Другий Заступник      пл. сен. Аня Гнатейко, ЛМ 
       Голова Виховного Сектора 
 Третий Заступник       пл. сен. Арета Куріца, ЛМ 
       Голова Фінансів і Господарки      
 Крайова Комендантка УПН   пл. сен. Зірка Коломиєць, ПС  
 Крайовий Комендант УПЮ   ст. пл. геть. скоб Андрій Зварич, СМ 
 Референт Новацького Вишколу   пл. сен. Христя Гладка, Гр. 
 Референт Юнацького Вишколу    ст. пл. геть. вірл. Софійка Захарчук 
 Голова Крайової Таборової Комісії  пл. сен. Ліда Мочула, СП 
 Референт Тіловиховання    пл. сен. Марта Мудра, Шок. 
 Протокольний Секретар    ст. пл. Алекса Мілянич  
 Референт Комунікації    пл. сен. Ляриса Чебіняк, Верх. 
 Референт Преси      нема 
 Крайова Булавна УСП      ст. пл. вірл. Калина Дурбак, Кн. 
 Крайова Булавна УПС    пл. сен. Богданнa Ковальчук, Тис. 
 
Згідно з статутом прийнято на ХХХІ Крайовому Пластовому З’їзді (КПЗїзд), що КПЗ’їзд скликається 
щорічно, а вибір проводу Крайової Пластової Старшини (КПС) і Крайової Пластової Ради (КПР) 
відбувається що два роки. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд відбувся на Союзівці 21-22 жовтня 2015. 
На жаль не було вибрано голови, ні першого, ні другого заступнука КПС, а пластуни на ті пости були 
електроно апробовані делеґатами в грудні 2015. 
XXXIV Крайовий Пластовий З’їзд відбувся в Клівленді, 22-23 жовтня 2016. 
Як Голова КПС, я координую, дораджую, і перевіряю загальну працю діловодів та референтів КПС.  
 
Моя праця від жовтня 2016 до жовтня 2017: 
 

 Перевів 8 пленумів КПС і 7 інших телеконференцій про різні пластові і таборові справи. 

 Брав участь у 5-ох пленумах ГПБ і брав участь в ЮМПЗ – 2017 і в 6-тім Пластовім Конґресі.  

Перебіг Першої сесії VI Пластового Конгресу 
o Перша сесія Шостого Пластового Конгресу відбулась 14 серпня 2017 року в рамках 

Ювілейної Міжкрайової Пластової Зустрічі на оселі Гохлянд біля містечка Кьоніґсдорф, 
Німеччина. 

o Перша сесія тривала цілий день та складалась з двох частин. Перша частина – 
презентація та сучасний стан Пласту в краях. 

o Друга – робота в групах за різними напрямками. Обрано кілька найбільш важливих до 
дискусії проблем чи викликів для Пласту сьогодні – “Нова еміграція”, “Майбутнє КУПО та 
структури Пласту”, “Виховні проблеми, мотивація” та ін. Не було рішення, та дискусії далі 
продовжуються.Участь в сесії взяло близько 50 осіб. 

 Підчас відкриття ЮМПЗ надав св. Юрія в Бронзі ст. пл. геть. вірл. Наталці Тарасюк. 

 Брав участь в XXXIV Крайовим Пластовим З’їзді в Клівленді.  
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Загальна праця:  
 
11 листопада, 2017   Був присутний на Орликіяді 11/12/16 та мав вступне слово. 
21 листопада, 2017   Провадив пленум КПС 

Назначив і подав до ГПБ Комісії: 

 Комісія Одностроїв – пл. сен. Адя Лібер, ЛМ 

 Комісія ‘Brand Book’ – ст. пл. геть. скоб Андрій Зварич, СМ 

 Комісія нового відзначення для колишних пластунів – пл. сен. Христя Кохан, ГР 

Грудень 2016 Брав участь у передачі Вифлеємського Вогню Миру у Віппані, Н. Дж. та мав 
вступне слово. 

 
9 січня, 2017  Провадив пленум КПС 
 
10 січня, 2017   Брав участь у Свічечці станиці Пассейк, Н. Дж. та мав вступне слово. 
 
1 лютого, 2017   Подав пл.сен. Юрія Данилів до ГПБ до підготовчої комісії VI Пластового 
   Конґресу. 
 
10 лютого, 2017 Назначив пл. сен. Бориса Павлюка до Всегромадського Крайового 

 Комітету який буде плянувати як відсвяткувати важливі річниці в  
 Історії Українського народу з 21 століття: 

 - 75-ліття створення УПА; 
 - 70-ліття депортації українського населення Лемківщини, Холмщини,  
    Підляшшя і Надсяння т. зв. акцією «Вісла»; 
 - 70-ліття Великого Рейду УПА на Захід. 
16 лютого, 2017 Назначив юнака Павла Пенцака на “honor guard” для “Ukrainian Day at the 
   Devils hockey game on 3/19/17.”  
 
22 лютого, 2017 Брав участь в телеконференції про справи “Nationwide Plast Insurance”  

з головами ОТК. В березні 2017 року здобуто однy страхівку на три oселі. Ми далі 
працюємо над страхівкою для всіх станиць і груп. Велика подяка належиться 
діловоді господарства - пл.сен. Ареті Куріца, та пл. сен. Тимішові Гнатейко за їх 
постійну працю над тим проєктом. 

 
27 лютого, 2017      Провадив пленум КПС. На пленумі КПС США одноголоснo прийнято   

        ПРОЄКТ - ПРАВИЛЬНИК НАЧАЛЬНОГО ПЛАСТУНА. 
 
15 березня, 2017   Брав участь в телеконференції зі станичними. 
22 березня, 2017   Брав участь в телеконференції про справи 3-ої проби. (Вашінґтон, ДК) 
1 квітня, 2017        Брав участь в сходинах ОТК Вовчої Тропи.   
10 квітня, 2017       Провадив КПС пленум. 
27 квітня, 2017       Назначив комісію в справі ПЛАСТ і УККА. Голова комісії, пл. сен. Ігор Микита. 
8 травня, 2017       Провадив КПС пленум. 
12 червня, 2017     Провадив пленум КПС. 
22 липня, 2017           На День Пластуна на Вовчій Тропі надав св. Юрія в Бронзі геть. пл. вірл.  
                                гребець Катрії Кузьмович. 
31 липня, 2017   Провадив пленум КПС. 
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В липні, в серпні та вересні 2017: 

 мав розмови з КПС і з ОТК Писаного Каменя про закриття оселі по двох тижнях табору через 

медичні недуги деяких учасників (e-сoli contamination). Більше про це у звіті КТК. 

 мав розмови про різні таборові і виховні справи з головою КТК та першим і другим заступником 

КПС. Також мав розмови з головами ОТК, комендантами, булавними, і з родичами. 

18 вересня, 2017  Провадив пленум КПС.  
Був в постійному контакті з членами КПС через е-пошту, телефон та на чотири очі. 
 
Пластова праця в господарській, виховній і адміністраційній лінії йде вперід і всі референти взірцево 
працюють зі своїми булавами на розвиток Пласту. 
 
Нижче подаю Резолюції та Рекомендації котрі виникли з ХХХІІІ та ХХХІV КПЗ’їздів та їх статус. 
 
Складаю велику і щиру подяку всім референтам, а спеціяльно президії КПС:   

 1ший заступник - пл. сен. Дарка Темницька, ЧП 

 2гий заступник - пл. сен. Аня Гнатейко, ЛМ 

 Діловод господарства - пл. сен. Арета Куріца, ЛМ 
 
Щиро дякую пл. сен. Христі Кохан, ГР, Голові КПР за її поради і доради. 
 
Також векика подяка пл.сен. Андреї Жаровській, СП, адміністраторці канцелярії КПС, за її посвяту, 
працю, і пораду всім референтам. А особливо дякую за перенесення і організацію нової канцелярії. 
 

СКОБ! 
пл. сен. Юрій Гук, ВБ 

Голова КПС 
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Звіт Резолюційної Комісії ХХХІV Крайового Пластового З’їзду 
22-23 жовтня 2016 

 
Резолюційна Комісія в складі пл.сен. Марта Перейма, ПС, пл.сен. Ксеня Захарчук, ЛМ і пл.сен. Ксеня 
Козак, ЛМ. 
Загальні Привіти 
XXXIV-ий Крайовий Пластовий З’їзд вітає проводи всіх віроісповідань, українських Церков, українські 
культурні, наукові та громадські організації в світі. 
 XXXIV-ий Крайовий Пластовий З’їзд вітає нововибраних Голів Головної Пластової Ради і Булави і всі 
Крайові Пластові Проводи, як також всіх пластунів по цілому світі. 
Загальні Ствердження 

XXIV-ий Крайовий Пластовий Зїзд пригадує, що основні засади Пласту незмiнні і продовжують служити 
існуючим вимогам і стандартам виховної праці. 
Резолюції 
XXXIV-ий Крайовий Пластовий З’їзд доручає Крайовій Пластовій Старшині замінити резолюцію з ХХVIII 
Крайового Пластового З’їзду 2007 року котра зобов’язувала осель оплатою 5% від чистого приходу на 
систему реєстраційної оплати до КПС за кожного таборовика на пластовім таборі в сумі $10, а спец 
таборів в сумі $5, починаючи з таборами 2016 року.  

КПС це виконав. 
XXXIV-ий Крайовий Пластовий З’їзд доручає Крайовій Пластовій Старшині дотриматися статуту КУПО 
стаття V.2.в і 3, що до вибору делегатів КУПО з членства. 

Це беремо під увагу. 
XXXIV-ий Крайовий Пластовий З’їзд доручає Крайовій Пластовій Старшині усучастнити і оцифрувати 
юнацьке книговедення. 

Це є в процесі. 
XXXIV-ий Крайовий Пластовий З’їзд доручає Крайовій Пластовій Старшині створити нову анкету 
зголошення булав до таборів, щоби надати виховникам можливість податися на різні терміни.  

КПС це виконав. 

Рекомендації 
XXXIV-ий Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує Крайовій Пластовій Старшині відкласти половину 
призначених США місць на ЮМПЗ 2017 для найактивнішого юнацтва (протягом свого пластування в 
УПЮ). Друга половина вибиратиметься на основі льотереї запропонваною системою Крайовим 
Комендантом Юнацтва. 

Вийшло так що всіх зголошених з США приняли на ЮМПЗ 2017      
XXXIV-ий Крайовий Пластовий З’їзд заохочує куренів УСП і УПС підготовити самовистачальні сходини 
до юнацьких вмілостей і проб.  

Ми над тим працюємо. 
 
 

РЕЗОЛЮЦІЇ І РЕКОМЕНДАЦІЇ ХХХІІІ КРАЙОВОГО ПЛАСТОВОГО З’ЇЗДУ  
17-18 жовтня, 2015 

ЗАГАЛЬНІ ПРИВІТИ  
1. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд вітає проводи всіх віроiсповідань, українських Церков, українські 

культурні, наукові та громадські організації в світі. 
 

2.  ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд вітає Начального Пластуна Любомира Романкова і висловлює 
подяку за його довголітню працю на цьому пості для користи Українського Пласту.  
 

3. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд вітає Головну Пластову Раду і Булаву і всі Крайові Пластові 
Проводи, а також всіх пластунів по цілому світі.   
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РЕЗОЛЮЦІЇ 
1. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд доручає Крайовій Пластовій Старшині офіційно замінити назву 

Пласту в Америці від ‘Пласт- Українська Скавтська Організації 3СА’ нa’Пласт- Українська 
Скавтська Організації США’  (прийнято)  

КПС це виконав. 
2. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд пригадує, що Крайова Пластова Старшина має виконати резолюцію 

Б-2 18-их Зборів КУПО — а саме, що передплата ‘Пластового Шляху’ мусить становити частину 
вкладки кожного члена УСП та УПС. Крайова Пластова Старшина має подбати щоби скарбник КПС 
вислав передплату адміністраторові ‘Пластового Шляху’. За – 20;  проти – 19; отрималися – 12   
(прийнято) 

         КПС це виконав. 
3. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд доручає Крайовій Пластовій Старшині покликати всі підготовчі 

комісії шість місяців перед Крайовим Пластовим З’їздом. Крайова Пластова Старшина назначує 
голову кожної комісії.  (прийнято) 

        КПС це виконав. 
4. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд доручає Крайовій Пластовій Старшині до 60 днів вислати і 

виставити на мережу додаток до листа з 12-го жовтня, 2015 в якому чітко і виразно пояснено які 
можуть бути підстави на виїмки вимоги участь членів УПН і УПЮ в українських школах.  (прийнято) 

КПС це виконав. 
5. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд доручає делегатам Крайового Пластовго З’їзду прийняти 

‘Пропоновані зміни до Об’яви про Пластовий Прапор і Знамена’ і ‘Відзнаки Пластових Виховників та 
їх Вишколів’ прийняті на 18-тих Зборах КУПО. (прийнято більшістю 2/3 голосів — офіційно 
повідомити ГПБ) 

        КПС це виконав. 
6. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд доручає Крайовій Пластовій Старшині до наступного Крайового 

Пластового З’їзду представити зміни до Статуту КПС США щодо черговости у випадку невдачі 
вибору проводу Крайової Пластової Старшини.  (прийнято — справа статуту  

КПС це виконав. Статутова Комісія над тим працювала. Зміни Статуту будуть вислані до 
станиць/груп та куренів і буде голосування над змінами статуту на ХХХV КПЗ’їді. 

РЕКОМЕНДАЦІЇ 
1. XXXIII Kрайовий Пластовий З’їзд рекомендує Крайовій Пластовій Старшині розглянути чи є 

юридична потреба перевірки потенційної кримінальної діяльности всіх, хто працює з підлітками  
(т.зв. ‘Background Checks’)  (прийнято) 

КПС це виконав, і всі Оселі перевели ‘Background Checks’ 
2. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує Крайовій Пластовій Старшині подбати щоб кожен 

учасник Крайового Пластового З’їзду мав баджик з ім’ям делегата і представництво.   
(прийнято) 

                 КПС про це подбає. 
3. XXXIII Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує Крайовій Пластовій Старшині переглянути, 

усучаснити і упублікувати Правильник Нарад до наступного Крайового Пластового З’їзду.   
(прийнято) 

КПС над тим працює. 
 
НОМІНАЦІЙНА КОМІСІЯ 
РЕЗОЛЮЦІЯ 

1. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд доручає Номінаційній Комісії продовжувати працю над листою 
проводу Крайової Пластової Старшини і Крайової Пластової Раци, на термін не довше трьох 
місяців. Пригадуємо, що обов’язки делегатів проводжуються до часу вибору наступного проводу 
Крайової Пластової Старшини і Крайової Пластової Ради. Президія ХХХІІІ КПЗ’їзду визначить 
спосіб переведення та спосіб і час закриття Крайового Пластового З’їзду.   (прийнято ) 

Це було виконане і в грудні 2015 вибрано провід КПС. 
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ТАБОРОВА КОМІСІЯ 
РЕЗОЛЮЦІЇ 

1. XXXIII Kрайовий Пластовий З’їзд доручає Крайовій Пластовій Старшині продовжувати працю 
виконання ‘Заяви Відвернення Знущання’ в станицях/групах, на вишколах, на таборах і всіх 
пластових заходах   (прийнято)  

КПС це виконав. 
2. XXXIII Kрайовий Пластовий З’їзд доручає Крайовій Пластовій Старшині зорганізувати і перевести 

Вишкіл Комендантів для всіх виховно-вишкільних і спеціалізаційних таборів. (прийнято) 
КПС це виконав. 

3. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд нагадує, що користування алькогольних напоїв і наркотиків на 
терені табору є заборонено усім: таборивикам, булавним, адміністраторам, робітникам, гостям.  
(прийнято) 

Це є на мережах та обговорене на таборових дошколах. 
 

МАЛА РАДА ОРЛИНОГО КРУГУ 
РЕЗОЛЮЦІЯ 

1. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд доручає КТК додати до таборової анкети, що гніздовий/-a 
заявляє про шести-місячну активну участь новака/-чки у новацьких заняттях до початку таборів.  
(прийнято)  

КТК це виконала. 
РЕКОМЕНДАЦІЇ 

1. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує KK УПН продовжувати працю над електронною 
програмою для новацьких самітників.   (прийнято) 

Це є в процесі. 
2. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує Крайовій Пластовій Старшині розглянути юридичні 

зобов’язання Пласту щодо праці з дітьми з ‘особливими потребами’ в станицях і на таборах.  
(special needs)   (прийнято) 

          Це є в процесі. 
 
МАЛА РАДА СКОБИНОГО КРУГУ 
РЕЗОЛЮЦІЯ 

1. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд доручає Крайовому Комендантові Юнацтва перевести КВТ у 
наступній каденції.  (прийнято)  

Крайовий Комендант Юнацтва це виконав. 
 

РЕКОМЕНДАЦІЇ 
1. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує Крайовому Комендантові УПЮ звернутися до 

Головного Булавного УПЮ про можливість переведення ‘Золотої Булави’ на терені США.   
(прийнято) 

Крайовий Комендант Юнацтва про це говорив але не вдалося. 
 
ГОСПОДАРСЬКА КОМІСІЯ 
РЕЗОЛЮЦІЇ 

1. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд зобов’язує Крайову Пластову Старшину зорганізувати 
зустріч з Пластовими Фундаціями і Фондами, щоби спільно розглянути як фінансово 
допомагати у розвитку Пласту в Америці.   (прийнято) 

          Це є в процесі. 
2. ХХХІІІ Пластовий Пластовий З’їзд скасовує резолюцію ХХХІІ Крайового Пластового З’їзду 

(2014р) котра зобов’язує проведення авдиту фінансових книг до 2016р з причин надзвичайно 
високого кошту виконання авдиту під правилами GAAP.   (прийнято) 
 Виконано 
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3. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд одобрує зміну дати остаточного звіту Діловода Господарки 
на Крайовим Пластовим З’їзді на кінець першого тижня жовтня (прибут, збиток і балянсовий 
звіт)   (прийнято) 
 Виконано 

4. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд зобов’язує Крайову Пластову Старшину, до наступного 
Крайового Пластового З’їзду, переглянути можливість розміняти резолюцію з ХХVIII 
Kрайового Пластового З’їзду (2007) котра зобов’язувала осель оплатою 5 відсоток від 
чистого приходу на систему реєстраційної оплати до Крайової Пластової Старшини за 
кожного таборовика на пластовим таборі, включно з спец таборами.  (прийнято)ю 

КПС це виконав.  
Принято нову РЕЗОЛЮЦІЮ: 
XXXIV-ий Крайовий Пластовий З’їзд доручає Крайовій Пластовій Старшині замінити 
резолюцію з ХХVIII Крайового Пластового З’їзду 2007 року котра зобов’язувала осель 
оплатою 5% від чистого приходу на систему реєстраційної оплати до КПС за кожного 
таборовика на пластовім таборі в сумі $10, а спец таборів в сумі $5, починаючи з 
таборами 2016 року.  

 5. ХХХІІІІ Крайовий Пластовий З’їзд доручає Крайовій Пластовій Старшині додати КПС 25 
доляровий штраф за запізнення членських внесків пластуна якщо вкладка залегла на 1 рік. 
(прийнято)  

КПС це виконав. 
6. ХХХІІІ Крайовий Плaстовий З’їзд зобов’язує пластунів сеніорів платити внески до 80-ого року 
життя. Після цeгo ювілею пригадуємо платити внески але не посилаємо лист загрози 
вичеркнення і подамо, щоби станиці і курені помогли неспроможнім.  (прийнято) 

КПС це виконав. 
7. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд зобов’язує скарбникам станиць/груп, куренів УСП і УПС і 

ОТК мати трьох підписувачів на всіх банкових контах котрі використовують податкове число 
Крайової Пластової Старшини, а саме: двоє з проводу станиць/груп, куреня чи ОТК і підпис 
скарбника КПС  (прийнято)  

  КПС вислав пригадку про це до всіх. 
РЕКОМЕНДАЦІЯ 

1. XXXIII Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує Крайовій Пластовій Старшині розглянути 
бухгалтерські способи та комп’ютерські системи, щоби перевести всі пластові фінансові 
звітування в США на один стандарт.   (прийнято) 

  КПС це виконав. Всі мають доступ до “TECHSOUP” 
2. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд доручає Крайовій Пластовій Старшині розглянути можливoсті 

перевірки процесів фінансового звітування, і дізналася та одержала кошторис на це від 3-ох 
бухгальтерських фірм.  (прийнято) 

КПС над тим працює 
 
СТАТУТОВА КОМІСІЯ 
РЕКОМЕНДАЦІЯ  

1. ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує Крайовій Пластовій Старшині перевірити або/i 
спростувати статтю стосовно голосування на Крайовому Пластовому З’їзді делегатів з уряду 
пластових станиць/пластових груп. (Гляди Article VI, A. Voting a(i) – сторінка 6 reference #1)  
Рекомендуємо, щоби правила щодо передання голосів делегатів з віддалених станиць 
стосувалися також до голосів делегатів з уряду станичних/групових проводів (гляди с, 
сторінка 7, reference #2) Рівнож рекомендуємо, щоби нова статутова комісія переглянула 
точку (с) стосовно віддалі станиць/груп, яким дозволено мати делегатів з кількома голосами.  
(прийнято) 

Статутова Комісія над тим працює. 
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Звіт Першого Заступника 
Голови Сектора Зв’язків і Організації 

від 22 жовтня, 2016 до 21 жовтня, 2017 
 

Мої обов’язки є тримата зв’язок із станицями і групами в США, слідкувати за відбуттям загальних зборів 
по станицях та групах та затверджувати ново-обрані проводи. Я працювала тісно з другим заступником 
тримаючи зв’язок між станицями та виховною працею. 
 
Загальна Праця 

 Була присутна на 8 пленарних зборах КПС та на ХХХV КПС З’їзді в Клівленді в 2016. 

 Брала участь на одній телеконференції ГПБ заступаючи голову КПС.  

 Брала участь у Свічечці в станиці Пассейк.  

 Репрезентувала Пласт США та передала привіт та подякувала за підтримку Кредитівці - 

Самопоміч в Ню Йорку підчас їх Загальних Зборів.  

 Репрезентувала Пласт США на стрічі громадських організацій з президентом України, Петром 

Порошенком. 

 Відвідала канцелярію КПС у Філядельфії в березні, запізналася з новою компютерною системою 

що до збирання вкладок.  

 В травні скликала підготовчу номінаційну комісію до КПЗ’їзду котру ми затвердили на пленумі.  

Тримала постійний контакт з комісією про їх прогрес. Голова комісії є пл. сен. Орест Пенцак, 

члени ст. пл. Адя Федорійчук і пл. сен. Марко Якубович. 

Праця зі станицями та групами 

 Була в постійному контакті з станицями і групами в різних справах:  нагадувала про потребу 

загальних зборів.  Вислала всім три PowerPoints – один про Пласт, один про табори та підручник 

для станиць і груп.  На пленумах затвердила нові станичні старшини в Кергонксоні, Рочестері, 

Пассейку, Албані, Філядельфії, Сієтл і Денвер. 

 Одержала Power Point “Підручник для станиць і груп”, котрий опрацювала Леся Лебедь.  Цей 

проєкт, котрий Леся розпочала в минулі каденції КПС, був великою працею – 67 прозірок, та буде 

дуже корисним нашій організації.  Дякуємо Лесі що закінчила цей проєкт і передала нам.  Цей 

PowerPoint висланий всім станицям і групам з початком кожного нового року для пригадки 

відповідальности станичної старшини. 

 Перепровадила телеконференцію з всіма станичними 15 березня, 2017.  Брало участь 12 

станиць/груп і члени КПС.  Опісля вислала звіт з цих сходин всім станичним, гніздовим, 

зв’язковим, скарбникам та членам КПС.  В дискусії були такі теми: курс про знущання, проби, 

вмілості, опінії булавних, перехід від юнацтва до старшого пластунства, табори, вишколи, ЮМПЗ, 

Свято Весни, фінансові справи, асикурація та інше. 



ПЛАСТОВИЙ ЛИСТОК ч. 224 

14 
 

 Рішено що Крайовий Комендант Юнацтва буде відвідувати станиці і групи, бо юнацтво любить 

стрічатися з молодою особою та мати з нею зайняття.  Якщо станиця чи група має потреби, тоді я 

радо з ними буду працювати через е-почту, телефон або відвідинни. 

o Стрінулася в Кергонксоні з скарбником цеї групи, щоби переговорити їхню систему та 

спростувати листи членів.  Все тепер спростоване. 

o Стрінулася в Ню Йорку з головою групи Лінденгурст.  Програма в них іде гарно в перід, та 

вони мають 10 в новацтві і 2 в юнацтві.  Батьки помагають та я висилаю інформації для 

вмілостей та проб.  На пленумі КПС 21-го листопада, 2016, група Лінденгурст стала 

офіційною групою в Пласті США. 

o Розпочалася підготовча група в Словтсбурґ, Ню Йорк.  На тепер, ця група підлягає під 

крилом пл. сен. Уляни Слабіцької - станиці Йонкерс.  Вони мають сходини після танців в 

Словсбурґ.  Маємо надію що тут теж створиться нова група. 

o До мене було звернення від голови українського клюбу в Sacramento, CA.  Я вислала наші 

PowerPoints про Пласт, щоби показати батькам що це таке Пласт.  Цей процес поволе 

рушається.  Голова клюбу має на це охоту, але впорядників та членів ще нема.  Якщо буде 

правдива охота, то будемо далі з ними працювати. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Стан УПН і УПЮ між 2010 і 2017 
Від 2010 р. до 2017 р.  новацтво побільшилосї 12%. 

Від 2010 р. до 2017 р.  юнацтво зменшилося 7%, але між 2014-2017 є прибут на 7%. 
 

Стан УСП і УПС 
Стан УСП і УПС неподано бо є багато варіянтів: ті котрі вчасно платять членські внески, ті котрі вже 

роками не платять членські внески а ще знаходяться на листах станиць і куренів, ті котрі належать до 
станиць котрі не звіутють і т.д.  Ми будемо про ці варіянти дискутувати підчас Господарської Комісії. 
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Виховні справи 

 Брала участь в різних телеконференціях з іншими діловодами на виховні справи:  табори, проби, 

вишколи, КУПО, створеня нової веб-сторінки та КП Зїздом 2017. 

 Брала участь в різних телеконференціях в справі ЮМПЗ.  Працювала над кошторисом для 

асикурації всім котрі їдуть на ЮМПЗ та вислала учасникам ці інформації для їхнього рішення. 

Працювала над зібранням всіх залеглих інформацій (вкадки, оформлення, заплати, опінії) від тих 

котрі подалися на ЮМПЗ. 

 Майже всі звіти УПН, УПЮ, УСП, УПС, куренів, станиць і ланки батьків вже є у формі  “fillable 

PDF’s”.  Дякую ст. пл. Олесеві Микита за співпрацю в цім проєкті. 

 Працювала над опініями від станиць для кандидатів до команд і булав в таборах.  Я це перебрала 

цего року бо хотіла зрозуміти як ця процедура працює.  Це мені взяло понад 30 годин виконати.  

До різних станиць, гніздових, зв’язкових треба було писати по 3 і 4 рази.  Я переконалася що ця 

система не працює в цій формі. Ми плянуємо з КТК і ОТК переговорити нові способи щоби ми 

були запевнені що знаємо, що вибрані виховники є відповідні, але щоби процедура не була 

такою трудною.    

 Цего року наша нова асикурація на таборах вимагала більш інтензивний “criminal and sex 

offenders background check”.  Ми це зробили через компанію  “IntelliCorp” та за цей перший рік, 

КПС заплатила за цю перевірку.  Я взяла два курси в цій компанії про правила “background 

checks” i “confidentiality”.  Всі команди, булави та ОТК на всіх оселях перейшли цю перевірку цего 

року.  Це дуже добре працювало і ми будемо далі продовжувати по таборах.  Рівнож ми будемо 

дискутувати чи і як це поширювати по станицях, бо це можуть бути великі кошти.  Виховники по 

таборах є також виховники в станицях, тобто деякі з них вже будуть мати цю перевірку. 

 Пл. сен. Ксеня Захарчук є референтом курсу «знущання» для краю.  Вона запевнила щоби всі 

команди і булави таборів перейшли цей курс, та звернулася до станиць щоби виховники теж 

перейшли цей курс.  Ця програма добре працює та ми вдячні Ксені за її посвяту.   

Голодомор 
Пл. сен. Зеня Брожина, є представник Пласту при Громадській Комісії Відзначення Голодомору.  Вона 
здає нам всі звіти із сходин.  Цего року відбудуться різні події в пам’ять жертв Голодомору – та Пласт 
помагає в таких двох проєктах: похід від св. Юра до св. Патрика в Ню Йорку 11-го листпоада, 2017, та 
розпочнетсься проєкт помочі у “Food Banks” по цілому краю.  Дальші інформації не задовго будуть 
вислані.  Дякуємо Зені за співпрацю. 
 
Статутова Комісія 
Підготовча статутова комісія працює від січня, 2016 в складі – голова - пл. сен. Надя Нинка, члени – пл. 
сен. Андрій Коломиєць, пл. сен. Леся Лебидь, ст. пл. Аня Яськів, ст. пл. Михайло Фединський.  На ХХХІV 
КПЗ’їзді додано слідуючі члени: пл. сен. Марко Бей і пл. сен. Рома Кульчицька.  Ст. пл. Михайло 
Фединський виїхав з США та виступив з комісії.  Комісія представила свої думки на КПЗ’їзді 2016 та 
відбулася  дискусія над поданими пропозиціями.  З цеї дискусії виникли запити та поради що до 
статутових змін.  Статутова комісія подала свої пропозиції до КПСу в червні, та виникли деякі поради.  
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Пропозиції статутової комісії були прийняті на пленумі КПС.  Я вислала ці пропозиції всім станичним, 
головам груп та куреням УСП і УПС на розповсюдження.  З краю прийшли деякі зауваги до статутової 
комісії тому комісія дещо замінила.  На пленумі 18-го вересня, КПС затвердила ці нові зміни та знова 
вислала ці зміни до станиць/груп та куренів на дальше розповсюдження.  Слідуючий крок, це буде 
дискусія в статутовій комісії на ХХХV З’їзді та голосування за цими змінами. 
 
Подяка 
Дякуємо ст. пл. гет. скоб Андрієві Зварич за проєкт відзнаки XXXIV КПЗ’їзду 2016 та пл. сен. Юрієві Заєць 
за проєкт відзнаки XXXV КПЗ’їзду 2017.  Сердечно дякую всім членам КПС, які з охотою працювали зі 
мною та пл. сен. Андреї Жаровській в кацелярії котра завжди знайшла те за чим я шукала.  Особливо 
дякую пл. сен. Юрієві Гук за надзвичайну підтримку та пл. сен. Ані Гнатейко та пл. сен. Ареті Куріці за 
співпрацю, поради і дружбу.   
 

С.К.О.Б.! 
 

пл. сен. Дарка Темницька, ЧП 
Голова сектора зв’язків і організації 
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ЗВІТ З ДІЯЛЬНОСТИ 
ІІ Заступника, Голови Виховного Сектора 
За час від жовтня 2016р. до жовтня 2017р. 

 
 

І. Організація 
 Голова сектора:  пл. сен. Aня Гнатейко, ЛМ 
 Крайовий Комендант УПЮ:  ст. пл. Андрій Зварич, СМ 
 Крайова Коменданка УПН:  пл. сен. Зірка Коломиєць, ПС 
 Голова Крайової Таборової Комісії:  пл. сен. Ліда Мочула, СП 
 Діловод Вишколу УПЮ:  ст. пл. Софійка Захарчук, ЛМ 
 Діловод Вишколу УПН:  ст. пл. Христя Гладка, Гр. 
 Діловод Тіловиховання:  пл. сен. Марта Мудра, Шок. 
 
ІІ. Перегляд Праці 
Праця Членів Виховного Сектора 
Кожний член виховного сектора виконував свої обов’зки разом із своїми булавами. Я регулярно тримала 
зв’язок з ними та розглядала різні справи. Всі працювали старанно та бралися відповідально до кожної 
справи. Деталi праці діловодів знайдеться в їхніх звітах. 
 
Орликіяда 2016 
54-та Орликіяда відбулася 12-13 листопада, 2016 р на оселі УНС “Союзівка” в Кергонксоні, Н.Й. Запрошені до 
участи юнацтво США і Канади. Тема змагу: Душа волі: Козацька Україна. Брало участь 120 УПЮ, було 14 загонів з 
11 станиць: Дітройт, Йонкерс, Клівленд, Ню Йорк, Нюарк, Пассейк, Рочестер, Сиракюз, Торонто, Філядельфія, 
Чікаґо. Висліди змагу можна знайти на www.orlykiada.org. 

 
Орликіяда 2017 
55-та Орликіяда відбудеться 11-12 листопада, 2017 р на оселі УНС “Союзівка” в Кергонксоні, Н.Й. 
Запрошені до участи юнацтво США і Канади. Тема змагу: Жіночий Голос.  
 
Свято Юрія 2017 
Вовча Тропа 
Курінь УСП Хмельниченки провадили крайове Свято Юрія для юнацтва на оселі Вовчa Тропa 27-го до 29-
го травня, 2017р. Тема свята <<Гра Хортиці>>.  
Стан:    Юнацтво:  132 
 Команда:  4 
                ст. пл. Андрій Лазірко, ХМ, комендант,  

ст. пл. Лесик Мартинець, ХМ, заступник коменданта,  
ст. пл. скоб-гребець Матей Гандзій, ХМ, бунчужний,  
ст. пл. скоб Максим Маґун, ХМ, писар 

 Опікуни:  21 
 Додаткові УСП/УПС/гості:  79 
 Разом:  236 

http://www.orlykiada.org/
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Юнацтво слідуючих станиць брало участь:  Філядельфія, Нюарк, Ню Йорк, Пассейк, Йонкерс, і Гартфорд.  
На Святі Весни, ст. пл. геть. вірл. Андрея Пенцак та ст. пл. геть. вірл. Ляриса Городиська були іменoвані 
яко гетьмакські вірлиці. 
 
Захід 
Курінь УСП Перші Стежі провадили Свято Юрія для юнацтва на оселі Равнд Лейк, Ілл 27-го до 29-го 
травня, 2017р. Тема свята <<Стрілою до Мети>>.  
Стан:    Юнацтво:  88 
 Команда:  3 

ст. пл. вірл. Мар’яна Коломиєць, ПС, комендантка  
ст. пл. вірл. Калина Мельник, ПС, бунчужна  
ст.пл. вірл. Оріяна Ястрембська, ПС, писар 

 Опікуни:  13 
Медична Опіка: 2 

 Булава та додаткові УСП:  24 
 Разом: 130 
Юнацтво слідуючих станиць брало участь:  Чікаґо, Дітройт, Клівленд, і поодиноке юнацтво з Торонта, 
Сиракюз, Вашінґтон Д.С. 
 
Північний Захід - Сієтл 
Виховники станиці Сієтл провадили Свято Юрія для юнацтва на ріці Скаджит, в горах Кескейд, 2-го до 3-
го червня, 2017р. Тема Свята << Живе лиш той, хто не живе для себе>>. Підчас Свята юнацтво плило на 
плотах по ріці Скаджит. Рівночасно це була спонсорована мандрівка де збирали фонди для таборових 
стипендій. 
Стан: Юнацтво:  13 
 Команда:  2 

пл. сен. Данило Кyзьмич, ЧМ, комендант 
ст. пл. Мая Ріпецька, ЛМ, бунчужна 

 Опікуни:  1 
 Додаткові УПС/гості:  2 
 Разом:  18 
 
Свято Юрія 2018 
Курінь УСП та УПС Чорноморці зголосилися провадити наступне Свято Юрія – 26-28 травня, 2018р.  
 
ЮМПЗ - 2017 
ЮМПЗ відбувся 12-19-го серпня, 2017р. на оселі “Jugendsiedlung Hochland” приблизно 50 кілометрів на 
південь від міста Мюнхен. Ст. пл. Наталка Тарасюк була референт зв’язків США на організаційній комісії 
ЮМПЗ. За її похвальну пластову працю, надали орден Святого Юрія в Бронзі. 
 
З США брали участь:  УПЮ – 70             УПС – 17             Вело-табір – 5 
   УСП (виховники) – 44                    Інструктори – 6 
   Разом - 142 
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Всі учасники ЮМПЗ фантастично перевели час на ЮМПЗ та вернулися з надзвичайними споминами. 
Велике признаня організторам зустрічі. 
 
Груповий лет був зорганізований. На леті було 8 юнацтва та 4 старших пластунів. пл. сен. Леся Козіцька, 
СП з Dunwoodie Travel коорденувала лет для пластунів. 
 
Рік Морського Пластування 
Чорноморці проголосили що з нагоди 100 ліття піднесення Українського прапора над Чорноморською 
Фльотою зголосилися підготовити юнацьку програму до теми продовж 2017-2018 пластового року. Ця 
програма буде вислана всім станицям. 
 
Сходини вмілостей 
Працювала разом з пл. сен Мартої Мудрою приготовити виховні матеряли на вмілости УПЮ. Вже готові: 

 Автознавство 

 Хоровoд-Гагілки 

 Мітологія 

 Перекладництво 

 Писанкарство 

 Українське Куховарення 

 Їзда на Вельосипеді 

 Скульптура 

 
Додаткова особиста діяльність 
Участь у: 

 6 пленумах та на переходовому пленумі з минулої каденції 

 Різні телекоференції 

o Сходини станичних 

o Сходини членів діловоду виховного сектора 

o Сходини КТК 

o Дошкіл комендантів 

o ЮМПЗ з референтом 

 Мала часті розмови телефонічно або е-поштою з різними членами КПС, діловодами виховного 

сектора, попередного 2-го заступника КПС та з канцелярією КПС 

 Присутна на: 

o XXXIV КПЗїзді 2016р. 

o Святі Весни станиці Сієтл. 

o ЮМПЗ та Пластовому Конґресі в Німечині 2017р. 
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Подяка 
Хочу подякувати всім членам булави виховного сектора за їхню завзяту та старанну працю на своїх 
постах. Рівнож, хочу подякувати пл. сен. Юркові Гук за сильну підтримку роботи виховного сектора, та 
подрузі Дарці Темницькі та подрузі Ареті Куріці за необмежені поради та співпрацю, та подрузі Андреї 
Жаровській за швидкий відгук на кожне прохання. Спеціальна подяка ст. пл. Наталці Тарасюк за її 
похвальну пластову працю референтом Пласт-США в Орг-комітеті ЮМПЗ 2017р.  
 

С.К.О.Б.! 
пл. сен. Аня Гнатейко, ЛМ 
Голова Виховного Сектора 
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Звіт із діяльности Крайової Комендантки Новацтва (ККН) 
від жовтня 2016 р. до жовтня 2017 р. 

 
1. Склад булави Крайової Комендантки УПН-США 

Крайова комендантка УПН-США –пл.сен. Зірка Коломиєць ПС 
пл. сен. Уляна Слабіцька ПС 
ст. пл. Таїса Заперник ШОК 
ст. пл. Христіян Крочак ВБ 
 

2. Діяльність 

Відбула КПЗїзд в Клівленді 2016 р. 
Відбула 8 пленум 
Скликала та відбула 2 телеконференційні сходини з булавою ККН 
Відбула 1 сходини/зустріч з членом булави  
 

3. Розчислення УПН-США 

 
СТАНИЦЯ/ГРУПА ГНІЗДО чис. ІМ`Я ГНІЗДА 2015-2016 2016-2017 

Албані Мішаний  0 1 

Боффало 20 Проліски 7 7 
1 22 Гірські Звірята 

Бостон 40 Морське Царство  7 
6 

Вашінґтон 47 Карпатські Звірята 13 
29 

8 
23 52 Степові Комахи 

Гартфорд 21 Лісове Царство 16 17 

Денвер Мішаний  4 5 

Дітройт 1 Крилаті 11 
14 

18 
16 6 Пільні Квіти 

Йонкерс 33 Лісові Звірята 17 12 

Кергонксон  Нема новацтва 0 0 

Клівленд 5 Карпатські Птиці 21 
12 

13 
19 14 Працьовиті Звірятка 

Лос Анджелес 45 Хижі Звірята 14  
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Нюарк 3 Лісові Мандрівники 37 
36 

42 
36 24 Лісова Поляна 

Ню Йорк 7 Діти Степу 33 
42 

35 
45 8 Лісові Квіти 

Пассейк 17 Приятелі Лісу 4 
12 

6 
8 22 Квіти Рідних Піль 

Рочестер 30 Зелена Галявина 4 4 

39 Діти Пралісу 

Філядельфія 4 Пташата 27 
24 

27 
30 11 Карпатські Звірята 

Чікаґо 2 Квіти з Верховини 20 
28 

23 
22 9 Хлопці з Зеленого Бору 

*Самітники І-ІІ Ромашки-Зайчики 16 14 

Сиракюз Мішаний  6 4 

Сієтл 53 Жителі Чорного Моря 13 9 

Гемстед Мішаний   12 

**Словтсбурґ 
**Лінденгурст 

Мішаний 
Мішаний 

Нова підготовча група 
Нова група 

  
12 

 
4. Активність Уладу 

* Новацьке Свято Весни в червні Schooley’s Mountain City Park, Long Valley, NJ 
 Організували і провадили – Чортополохи 
 Тема – Чарівний Ліс 
 Брали участь станиці: Йонкерс, Ню Йорк, Пассейк, Нюарк, Філядельфія 
 Новацтво - 128   Пташата – 20  Виховники, опікуни – 48 
 
* Новацьке Свято Весни в червні в Rasar State Park, Central Cascades, WA 
       Новацтво – 10  Пташата – 4 
* Станиця Вашінґтон відбула прогульку до городу метеликів/ботанічного музею 
       (Butterfly Garden – Nature Museum) 
 
Новацькі Табори 

 Вовча Тропа – 123 разом 
 Новий Сокіл – 54 разом 
 Писаний Камінь – 97 разом 
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5. Самітники 

Пл. сен. Уляна Слабіцька і пл. сен. Оленка Карпинич координують і 
організують програму для новацьких самітників. Самітників є 14. 
Сес. Уляна і сес. Оленка контактуються з батьками телефонічно або/і 
через е-почту. В осені, довідуються чи є зацікавлення продовжувати 
членство в Пласті, і якщо так то програма – плян праці є вислана 
батькам. Батьки відповідають за переведання програми. На весні, 
батьки є поінформані про літні табори і вимоги на реєстрацію. 
Більшість самітників брали участь на Пластових таборах минулого 
року. 
 

6. Нові Групи 

Зорганізувалися дві нові пластові групи при містах Словцбург і 
Лінденгурст. Кожна група отримала інформації про проби і вмілости 
якими користуються щоб плянувати і провадити сходинами. 
Провідник Роман Васьків з помічниками переводить сходини в 
Лінденгурст. Пл. сен. Уляна Слабіцька помагає провадити сходини у 
Словцбурґу. Пл. сен. Надя Заперник є призначена дорадником для 
нових груп. 

 
7. Гніздова праця по станицях 

Зверталася до станиць за інформаціями про новацьку працю. Де не 
було гніздових або не мала контактних адрес гніздового або гнісдової, 
зверталася прямо до виховного сектора або станичного данної 
станиці. На жаль, відгук був слабий. У майбутньому будемо старатися 
тримати кращий і частіший контакт між ККН і новацькими гніздами. 
Кожна станиця старається провадити новацьку програму як найліпше 
може. Всі переводять точки до проби, вмілостей і плянують цікаві 
прогульки. Заувваги від малих станиць є брак новацтва а від більших 
станиць що є брак виховників. Гніздові звертаються до батьків за 
допомогою з новацькою працею.  
 

8. Праця над новацьками матеріалами на мережі 

  Праця буде продовжуватися. 
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Дякую мої булаві за їхню працю з новацтвом. Дякую всім гніздовим які 
присвячують свій час щоб передавати чар новакування. Хочу подякувати всім 
членам КПС за їхню працю, особливо подрузі Ані Гнатейко за її терпеливі 
вислуховання і поради. 
 
 

Готуйсь! 
 

пл. сен. Зірка Коломиєць ПС 
Крайова Комендантка Новацтва 
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Звіт 
ДІЛОВОДA НОВAЦЬКОГО ВИШКОЛУ 

За час від жовтня 2016 до жовтня 2017 
 

Отримали КВ І: 
Тереня Ганкевич (Йонкерс) 
Діяна Фурда (Ню Йорк) 
Наталя Лівча (Ню Йорк) 
Діяна Близнак (Ню Йорк) 
Таїса Соробей (Ню Йорк) 
Леся Заперник (Клівленд) 
Ліда Лісовська (Клівленд) 
 

ГОТУЙCЬ! 
пл. сен. Христя Гладка, Гр. 

Діловод Новацьких Вишколів 
 

 
Вишкіл Гніздових  
1. Назва і Термін 
Рада Орлиного Вогню 285 – Гніздових 49 за час 8 квітня у Парма, Огайо, та 28/29 червня 
2017 на Пластовій оселі Писаний Камінь, США 
 
2. Організація 
РОВ організована Проводом Орлиного Круга 
 
3. Провід 
С.О. Христя Гладка 
С.О. Надя Заперник 
 
4. Учасники 
С.О. Оленка Гладка 
С.О. Таїса Заперник 
С.О. Наталя Заперник  
С.О. Ліда Рижий 
С.О. Рома Кульчицька 
С.О. Стефан Клек 
С.О. Марта Якубович 
 
5. Стан Вишколу за Осередками 
станиця Філядельфія - 1 
станиця Клівленд - 6 
разом осіб - 7 
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6. Програма Вишколу 
8 квітня – дискусії колоквіум та “гніздові сходини” 
Ідейні основи Пласту - .5 
Структура Пласту, УПН, та гнізда, Орлиний Круг - .5 
Права й обов’язки гніздового - 1 
Елементи новацьких зайнять - 1 
Ігрово-комплексний метод - .5 
Плян праці в гнізді - .25 
Адміністративні питання гнізда - 1 
Виховні матеріяли - .5 
Дисципліна новацтва і перестороги - .25 
Співпраця з батьками I з громадою - 1 
Виховні дії обласні, крайові і міжкрайові - .25 
Дискусія – сили і слабости новацької програми - 1.25 
 

28/29 червня 

Гніздо та його структура, Елементи новацьких зайнять: Види зайнять гніздом - 2 
Самодіяльність новацтва - 1 
Аспекти виховання новацтва - 1 
Безпека зайнять у гнізді - 1 
 

7. Вислід Вишколу  
Учасники працюють над проєктами, наприклад писання пляна Новацького Табору або 
Вишколу (на виховника) та його переведання, або виконання ролі гніздової в станиці. 
З закінченям цих проєктів, подам їх на КВ ІІ.   
 
Новацький Вишкіл (на Виховника) 
1. Назва і Термін 
Рада Орлиного Вогню 287 Рада Орлиного Вогню – Виховників 221, СШA 
“Таємниця Забутого Краю” за час від 25 червня до 4 липня 2017 на Пластовій оселі 
Писаний Камінь 
 
2. Організація 
РОВ організована Крайовим Проводом Орлиного Круга в США. 
 
3. Провід 
Комендант:  С.О. Христя Гладка 
Заступник:  С.О. Стефан Клек 
Бунчужна:   С.О. Оленка Гладка 
Писар:   С.О. Андрея Пенцак 
 
Булава та інструктори 
С.О. Надя Заперник 
С.О. Тамара Ганкевич  
С.О. Наталя Заперник  
С.О. Леся Заперник 
С.О. Ніна Оришкевич 

С.О. Ліда Лісовська 
С.О. Дарка Небеш 
С.О. Ліда Рижий 
С.О. Рома Кульчицька 
Бр. Северин Кушмелюк 
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4. Учасники 
 

Микола Вацик роз Йонкерс Олена Кравець роз Нюарк 

Одеса Говера роз Вашінгтон Марина Чума роз Філядельфія 

Уляна Гапій роз Ню Йорк Марта Кмиць роз Клівленд 

Юлія Вайчекайскас роз Вашінгтон Леся Процик роз Чікаґо 

Максим Турко роз Ню Йорк Таня Мельник роз Сиракюз 

Уляна Федоришин роз Ню Йорк Наталка Ликтей роз Самітниця 

Юстина Гриців роз Самітниця Іванка Старожитник роз Нюарк 

Захар Ганкевич роз Йонкерс Даня Гриневич роз Чікаґо 

Юліяна Тремба роз Ню Йорк Анастазія Ганифин роз Ню Йорк 

Софія Шиприкевич роз Нюарк Оленка Тимош роз Клівленд 

Юліянна Лісовська роз Клівленд Стефан Гандзій роз Пассейк 

Аваліна Микел роз Нюарк Юрчик Куріца роз Чікаґо 

Данило Савицький роз Дітройт Оксана Вікерс роз Вашінгтон 

Александра Попадюк роз Клівленд Соломія Семенюк роз Клівленд 

Кирило Юрчук роз Нюарк Юрій Томків роз Дітройт 

Антін Перекліта роз Дітройт Устина Данилович роз Філядельфія 

Адріян Попович роз Бостон Адріян Домарадський роз Пассейк 

Александер Комаринський роз Бостон Данило Раковський роз Клівленд 

Аня Оришкевич роз Клівленд Адріян  Петриків роз Чікаґо 

Христина Дейчаківська роз Дітройт Омелян Шуган роз Пассейк 

Христина Куций роз Дітройт Владислав Николюк роз Ню Йорк 

Софія Ґундерсен роз Нюарк     

 
5. Стан Вишколу за Осередками 
станиця Дітройт - 4 
станиця Нюарк - 6 
станиця Ню Йорк - 7 
станиця Бостон - 2 
станиця Клівленд - 7 
станиця Філядельфія - 2 

станиця Чікаґо - 4 
станиця Пассейк - 3 
станиця Вашінґтон - 3 
станиця Йонкерс - 2 
станиця Сиракюз - 1 
самітників - 2 

разом осіб - 43 
 
6. Рамовий Порядок Дня 
7:00 Ставання, прорух, миття 
7:40  Поїзд Чистоти, Перегляд 
8:00 Відкриття Дня  
8:30 Сніданок 
9:15 Гутірки або Показові Зайняття або Писання Завдання 
11:45 Спів або Гри і Забави 
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12:30 Обід 
1:00 По Обідна Тиша 
2:00 Гутірки або Показові Зайняття або Писання Завдання 
5:15 Спів або Гри і Забави 
6:00 Вечеря 
7:00 Закриття Дня 
7:15 Вечірні Зайняття (Вогник, Майстрування, Ляльковий Театр, Самодіяльна Гра, Маскарада...) 
10:00 Підготовка до нічної тиші 
10:30 Нічна Тиша 
 
7. Програма Вишколу 
 

 Гутірка Показово Практично Писано 

Система Виховання і Роля Виховника 1    

Історія УПН 1    

Орлиний Круг 0.5    

Павильник УПН і проби, вмілості 1.5    

Фізичний і Психічний Розвиток 
Дитини 

1    

Елементи Новацьких Зайнять     

Гра 0.5 3.5 4  

Розповідь 0.75 0.25 2  

Пісня і Новацький Танок 0.5 2 4  

Майстрування 0.5  6  

Cамодіяльна Гра 0.75 .25 3.5  

Cходини Роя, Правильники, 
Матеріали 

1 1 6 8 

Збірка Гнізда 1    

Новацький Вогник 1 1.5 6 3 

Прогулянка 1 3.5  4 

Новацький Змаг .5 2  3 

Ляльковий Театр 0.5 0.5 3  

Новацький Табір 1    

Ранний Прорух і Поїзд 
Чистоти 

0.5    

Історичні Гри 1 2   

Маскарада 0.5 1 1  

Чар Новакування 0.5    

Плянування в Рою – Три Місячний 
Плян 

1 0  2 

Новацтво в Природі  .5    

На таборі 1.5    

Різниці і Схожості в Праці УПН і УПЮ 0.75    

Cпівпраця з Батьками 1.5    
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Точкування 0.5    

Книговедення і Звітування .5    

Покривджені Діти 1    

Тотеми, Знамена і Обряди 0.5    

Практичне виховування 1    

Bullying Prevention Training online .5  1  

Bullying Prevention гутірка  1.5    

 
8. Результати точкування 
Таборовики приїхали з позитивним наставлиням і готові до роботи.  Ніхто не перепав.  Першуни на 
підставі точкування були: 
1-ше місце Адріян Петриків 
2-ге місце Юстина Гриців 
3-те місце Кирило Юрчук 
 
9. Завваги комендантки вишколу 
 
Вишкіл успішно відбувся.  Так як тамтого року, таборовики приїхали з позитивним наставлиням і 
готові до роботи.  Також помогло що були заборонені компютери та телефони.  До писання 
сходин, учасники вживали або книжки, (з таборової бібліотеки або які зі собою привезли) або свою 
уяву.  Також часто радилися з булавою або з іншими таборовиками.  Результатом були цікаві і 
різноманітні теми і елементи в сходинах і вогниках. 
 
Ми затримали тамтогорічні зміни що до сходин, бо приготовляють до роботи з новацтвом.  Мета 
перших сходин була виконати 2-3 точки на пробу, і мета третих сходин була виконати 2-3 точки на 
вмілість.  Треті сходини не були писані, а практичне виконання перших сходин з своїм роєм.  Тут, 
учасники мали нагоду показати поставу, ініціятиву, та організацію.  Ми додали більше практичних 
занять в додатку до практичного виконання гор, співи, вогників, розповідей, лялкового театру, та 
самодіяльної гри.  Гутірки про практичне виховання на таборі і в станиці та про насильство були на 
два рази довші, і ми додали гутірку про практичне виховивання яка включила поради про 
“classroom management”.  Булава і учасники вишколу також вдома взяли курс знущання.  Ще один 
додаток було завдання написати без книжок сходини за пів години.  Ми це спорували як 
експеримент, і таборовики несподівано добре пописалися то є в пляні формально це включити в 
програму на другий рік.   
 
 

Готуйсь! 
 

Комендантка C.О. Христя Гладка 
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Звіт Крайового Коменданта УПЮ 
ст. пл. геть. скоб Андрій Зварич, СМ 

10.2016 - 10.2017 
 
Провід 
ст. пл. геть. скоб Андрій Зварич, СМ            Крайовий Комендант Юнацтва 
ст. пл. вірл. Христинка Темницька, ЧП Заступниця 
ст. пл. скоб Дем’ян Коломиєць, ПБ             Референт Самітників 
ст. пл. Стефан Галяревич, =V=                        Референт Таборів 
 
Діяльність 
Від часу жовтня 2016 до жовтня 2017, я відбув 8 сходин пленуму, також моя булава та я відбула 3 
сходини через “Google Hangout,” і поміж собою мали дискусії через емайл, SMS, та Facebook 
Messenger. Я мав постійний контакт з зв’язковими, Головною Булавною Юнацтва (ГПБ), та членами 
КПС через SMS та емайл.  
 
Підчас цего року я мав можливість відвідати сім станиць (Нюарк, Пассейк, Філядельфія, Бостон, 
Вашінґтон, та Гартфорд) та брав участь в двох крайових юнацьких подіях (54-та Орликіяда та Східне 
Свято Весни). Я був присутним на лещетарському таборі та відвідав оселю “Вовча Тропа”. В серпні 
2017, двоє ККЮ булавних та я були присутними на ЮМПЗ 2017. 
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Стан УПЮ в США 
 

Станиця 2014 2015 2016 2017 

Албані 4 4 4 4 

Бостон 6 6 6 4 

Боффало 6 6 6 7 

Вашінґтон 34 36 36 36 

Гартфорд 13 15 16 16 

Гемпстед 4 4 4 3 

Денвер 0 0 0 0 

Дітройт 29 30 31 31 

Йонкерc 21 22 22 26 

Кергонксон 4 4 4 4 

Клівленд 40 44 44 44 

Лінденгурст 0 0 2 2 

Лос Анджелес 6 5 4 0 

Міннеаполіс 0 0 0 0 

Нюарк 60 60 58 54 

Ню Йорк 63 69 75 72 

Пассейк 25 28 28 29 

Рочестер 6 6 7 8 

Сієтл 11 12 11 8 

Сиракюз 9 9 9 9 

Філядельфія 60 62 64 70 

Чікаґо 40 38 35 39 

Самітники 11 10 10 9 

СУМА 452 470 476 475 
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Програма Самітників 
Референт Самітників працює над програмою якою юнацтво зможе мати постійний контакт з 
другом Дем’яном через емайл та “GChat”. Він приготовив річний пластовий калєндар який 
розділює пластові проби по місяцях. Вживаючи Google Apps та приготовлений матерял, друг 
Дем’ян переводить програму УПЮ з самітниками. Також, друг Дем’ян плянує та буде старатися 
мати прогульку з самітниками.  
 
 
ЮМПЗ 2017  
Підчас XXXIV-ого Крайового Пластового З’їзду, я придставив квоти від ОргКомітету ЮМПЗ -  68 
місць для юнацтва, 16 для виховників, та 20 для сеньорів. Підчас ЮМПЗ 2017 в Німеччині, були 
присутних 70 юнацтва, 44 виховників, 5 на вело-табір, 17 сеніорів, 6 інструкторів. Всі котрі 
зголосилися на ЮМПЗ були прийняті. Також члени Пласту США були: комендантом, бунчужними, 
писарем, інтендантами, інструкторами, та членами медіа центру.  
 
 
Орликіяда 2016 
Орликіяда відбулася 12-го – 13-го листопада, 2016 на Союзівці.  Тема була “Душа волі: Козацька 
Україна”.  На Орликіяді брало участь 120 учасників з 11 станиць: Дітройт, Йонкерс, Клівленд, Ню 
Йорк, Пассейк, Рочестер, Сиракюз, Торонто, Філядельфія і Чікаґо. 
 
 
Вікенд Вмілостей 2017 
Вікенд Вмілостей відбувся від 30-го вересня до 1-го жовтня.  Комендантка, ст. пл. вірл. Муся 
О’Конел провела програму для 84 юнаків і юначок та 18 опікунів та булавних.  Можливі вмілості 
для здобуття були: стріляння з рушниці, стріляння з лука, етикет, фотограф, їзда на велисопеді і 
природознавство І і ІІ.   
 
 
Морське Пластування 
В травні 2017 р., ст. пл. скоб гребець Матей Гандзій перебрав обов’язки Референта Морського 
Пластування. Юнаки чи юначки (які вже отримали трету пробу) котрі є зацікавлені стати скоб/вірл. 
гребець, можуть звертатися до Матея.   
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Трета Проба 
Слідуюче юнацтво здобуло трету пробу та були підвищені на ступінь пластуна скоба або пластунку 
вірлицю між жовтнем 2016 та жовтнем 2017. 
 
 пл. вірл. Христина Ґлух  Гартфорд 
 пл. скоб Андрій Дажене  Дітройт 
 пл. вірл. Діяна Ганчук  Нюарк 
 пл. вірл. Леся Заперник  Клівленд 
 пл. вірл. Марійка Оліяр  Філядельфія 
 пл. вірл. Рома Гладка  Нюарк 
 пл. вірл. Тереня Ганкевич  Йонкерс 
 пл. скоб Максим Коломиєць Чікаґо 
 пл. скоб Петро Люба   Філядельфія 
 
Підчас цієї канденції (2015 - 2017), слідуючі юнацькі курені отримали трету пробу 
 

 2015-2016 
 

2016-2017 
 

ФІНАЛЬНА 
СУМА 

(2015-2017) 

Станиця ВІРЛИЦЯ СКОБ СУМА ВІРЛИЦЯ СКОБ СУМА 

Гартфорд 0 0 0 1 0 1 1 

Детройт 0 1 1 0 1 1 2 

Йонкерс 0 0 0 1 0 1 1 

Клівленд 0 0 0 1 0 1 1 

Ню Йорк 1 0 1 0 0 0 1 

Нюарк 2 1 3 2 0 2 5 

Сиракюз 1 0 1 0 0 0 1 

Сієтл 1 0 1 0 0 0 1 

Філядельфія 0 0 0 1 1 2 2 

Чікаґо 1 1 2 0 1 1 3 

СУМА 6 3 9 6 3 9 18 
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Гетьманські Вірлиці 
Геть. пл. вірл. Андрея Пенцак (Нюарк) і геть. пл. вірл. Ляриса Городиська (Пассейк) були підвищені 
на гетьманські пластунки вірлиці в січні 2017р. Церемонія відбулася підчас Свята Весни на Вовчій 
Тропі в травні 2017р. Пл. сен. Марта Кузьмович, ГР та пл. сен. Юрій Гук, ВБ провадили церемонією.  
 
 
Рекомендації від Крайової Булави ККЮ для Скобиного Кругу 
Наші рекомендації для Скобиного Кругу є до третої проби. Крайова Булава УПЮ рекомендує 
затвердити “правила” які не є в “Напр’ямнях” але мають прецедент. Щоб підтримати стандарти 
третої проби, ми рекомендуємо голосувати над тими рекомендаціями та оновити “Напр’ямні.”  
Рекомендації які ми придставляємо є: 

- Юнак чи юначка лише може зробити два (2) спільні проєкти.  

- Знимки мусять бути включені з кожним проєктом (також, Крайова Булава УПЮ хоче бачити 

плян, бюджет, звіти, матеряли, і афіші.) 

- Проєкт Виховна Праця (індивідуальний проєкт) - юнак/юначка можуть отримати це як 

проєкт лише коли він чи вона були виховником (братчик/сестричка) в станиці на один (1) рік 

АБО виховником на окружному таборі два (2) рази. Крайова Булава УПЮ сподіваєся що 

юнак / юначка долучить річний плян роя, анекту зголошення на КВ 1 та звіт роя. 

 
 
Крайовий З’їзд - Скобний Круг 2015 
Резолюція 1: ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд доручає Крайовому Комендантові Юнацтва 
перевести КВТ у наступній каденції.  
В серпні 2016, КВТ відбулося на оселі “Вовча Тропа,” під проводом комендантки ст. пл. вірл. 
Вікторії Куріци. Підчас КВТ, 12 юнацтва з різних частин Північної Америки виконили 26 проєктів та 4 
вмілостей підчас одного тиждня. 
 
 
Рекомендація 1: ХХХІІІ Крайовий Пластовий З’їзд рекомендує Крайовому Комендантові УПЮ 
звернутися до Головного Булавного УПЮ про можливість переведення ‘Золотої Булави’ на 
терені США.   
Ми мали розмову з бувшим Головним Булавним УПЮ, ст. пл. скоб Іваном Спринь, про цю 
можливість. Ст. пл. вірл. Калина Дурбак та пл. сен. Марко Якубович зголосилися бути членами 
комітету Золотої Булави. 
 
 
Крайовий З’їзд 2016 
Рекомендація 1: XXXIV-ий Крайовий Пластовий З’їзд заохочує куренів УСП і УПС підготовити 
самовистачальні сходини до юнацьких вмілостей і проб.  
Я мав розмови з куренями про можливість підготовти самовистачальні сходини до юнацьких 
вмілостей і проб. Под. Аня Гнатейко і под. Марта Мудра підготовили сходини для вмілостей які 
можна переводити підчас року. 
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Подяки 
Перше, дякую всім з’вязковим за нашу спільну роботу та за вашу тижневу працю з нашим 
юнацтвом. Дякую Головні Булавні Юнацтва, подрузі Катрусі Долішній за її розуміння та поради. 
Дякую ст. пл. геть. вір. Наталці Тарасюк за її працю як референт США в ОргКомітеті ЮМПЗ 2017.  
 
Дякую под. Андреї Жаровській за працю в Канцелярії КПС. Дякую другові Юркові Гук, подрузі Дарці 
Темницькій, подрузі Ані Гнатейкo, та подрузі Ареті Куріці за їхню прикрасну щоденну співпрацю, 
терпеливість, рекомендації та підтримку в пластових та юнацьких справах.  
 
На сам кінець, хочу подякувати моїй булаві: ст. пл. скоб греб. Матей Гандзій, ст. пл. скоб Дем’янові 
Коломиєць ПБ, ст. пл. Стефанові Галяревич =V=, та ст. пл. вірл. Христині Темницькій, ЧП. Ви є 
знаменитий виховний приклад для нашого юнацтва, та я дякую що ви згодилися зі мною 
працювати та бути частиною моєї булави! Ви є молодці!  
 

 
Стефан Галяревич, Христина Темницька, і Андрій Зварич  

підчас ЮМПЗ 2017 в Німеччині. 
 

С.К.О.Б.! 
ст. пл. геть. скоб Андрій Зварич, СМ 

Крайовий Комендант УПЮ 
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ЗВІТ 

Діловода Юнацького Вишколу 
за час від вересня 2016 р. до вересня 2017 р. 

 
 
1. Вишколи 

i. У звітовому часі переведено один юнацький вишкіл 1-2 квітня 2017 р в Ню Йорку 
 

2. Присутні на Вишколі Юнацьких Виховників (ВЮВ) – 1-2 квітня 2017 р: 
i. ст. пл. Муся О’канел (Ню Йорк) 
ii. ст. пл. Тая Гнатейко (Ню Йорк) 
iii. ст. пл. Наталка Карті (Ню Йорк) 
iv. ст. пл. Ніна Лупань(Ню Йорк) 
v. ст. пл. Остап Гладун (Ню Йорк) 

vi. ст. пл. Іра Перхалюк (Ню Йорк) 
vii. ст. пл. Аріяна Бабченко (Ню Йорк) 
viii. ст. пл. Святослав Кендал (Ню Йорк) 
ix. ст. пл. Ада Буняк (Сиракюз) 

 
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3. Закінчили ВЮВ – 1-2 квітня 2017 р -ніхто не закінчив вишкіл з Ню Йорку бо ще не 
здали завдання 
 
4. KBІ–Ступінь Юнацького Впорядника – 12 червня 2017 р. 

i. пл. сен. Тиміш Ганкевич  
 
5. КВІІ–Ступінь Зв’язкового – не було жодних вишколених ані поданих на цей ступінь 
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Завваги: 
Мені було дуже приємно бути референтом Вишколу Юнацьких Виховників (ВЮВ) знову 
цього року. Нажаль лиш мали 1 юнацький вишкіл. Були розмови мати ВЮВ також в Сієтл, 
в Клівленді та Вашинґтоні. Не вдалося зорганізувати в Сієтл бо не могли знайти спільної 
дати. В Клівленді не було досить зацікавлених учасників. Ще працюю з Вашинґтоном щоб 
можливо мати там ВЮВ в осени. 
 
Цього року знову не було зацікавлених у вишколі Зв’язкових. Хочу знову підкреслити що 
нам потрібно мати більше вишколених виховників та зв’язкових. Структура котру ми 
вживали в минулих роках щоби плянувати вишкіл змінилася. Це було зроблено через то 
що нема багато зацікавлених у вишколі. В минулім, КПC проголошувала дату і місце ВЮВ 
і учасники з’їжджалися там. Ми тепер плянуємо, і проводимо вишкіл на місці де є 
зацікавлення. Я тоді працюю із зацікавленими щоб вибрати дату на вишкіл.  
 
Мимо того що відбувся ВЮВ цього року, ще маємо проблему що багато не закінчують 
завдання з вишколу то не можна їм зазначити що вишкіл завершений. Завдання до 
вишколу включає: прочитати «Велику Гру» та відповісти на питання, придумати нову 
вмілість на три ступені, та написати плян сходин з гутіркою на одну тему до Першої 
Проби. Перші два завдання мають бути зробленi перед вишколом а останнє по вишколі. 
На жаль багато не закінчують навіть завдання котрі мають бути зроблені перед вишколом. 
Навіть якщо не мають завдання закінченні до часу вишколу я ще даю їм змогу відбути 
вишкіл бо наші числа участі у вишколі є такі малі. Нема реченця до коли мають закінчити 
всі завдання. Це може є щось що ми хочемо почати установлювати. На мою думку 
учасники вишколу не закінчують завдання бо вони не мають дійсної причини чому їх 
закінчити - так само як вони не мають справжньої причини чому бути на вишколі. Ми маєм 
брак юнацьких виховників на загал у CШA. Це означає що станиці й табори беруть будь 
яких старших пластунів чи сеніорів котрих можуть заохотити щоби працювати із 
юнацтвом, не залежно чи вони мають закінчений вишкіл чи ні. Нам треба підкреслити 
важливість та придатність юнацького вишколу і заохочувати більше пластунів щоб 
здавали його. Це улегшить і покращить якість праці із юнацтвом та підвищить калібр 
нашого юнацтва. 
 
Я почала працю та розмову з групою з ГПБ про можливість онлайн вишколу. Ця ідея була 
створена в ГПБ бо подумали щоб помогло всім довкола світу. Я працюю з керівником 
групи над цим щоби перевірити щоби що-небудь вирішене працюватиме нам тут в 
Америці. 
 
Я знову цього року заохочую всіх щоби брали участь у Вишколі Юнацьких Виховників та 
Вишколі Зв’язкових якщо не маєте цих вишколів.  
 
Подяка: 
Щиро дякую членам КПC, а особливо пл. сен. Юркові Гук, ВБ, пл. сен. Дарці Темницькій, 
ЧП, пл. сен.Ані Гнатейко, ЛМ за їхню підтримку протягом цього другого року моєї 
референтури.   
 
Також дякую всім станицям котрі зі мною працювали щоб або зорганізувати вишкіл або 
пробувати зорганізувати вишкіл у своїх містах. 
 

С.К.О.Б! 
 

ст. пл. геть. вірл. Софійка Захарчук  
Референт Юнацького Вишколу – КПC CШA 
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Звіт Референтки ВФВ 

жовтень 2016 - жовтень 2017 
 

За мою каденцію як референт ВФВ, я перевірила майже 400 анкетів здобуття 
фізичної вправности. Всі анкети ВФВ подало юнацтво. Члени уладів старшого-
пластунства або сенйорату не здавали ВФВ в 2016-2017 рр. 

 

ВФВ 2016-2017 

Албані   

Валігунда  Ксенія III 

Валігунда  Соломія I 

Карпішка Калина  I  

Мищук  Софійка II 

   

Вашінгтон   

Біланюк Андрійко  II 

Котик Надіа I 

МекКей Алекса I 

 
Гартфорд   

Бріґґс Зенон I, II 

Глух  Меланія III 

Насіменто Юстин  I, II 

Рокицький Марко II 

Рудько Оріана  I 

Торончук Мар’яна  I, II 

Торончук Марія I 

   

Гемпстед   

Козій Артем I 

Коник Вікторія I 

Ящишин Павло  II 

   

Йонкерс   

Базарко  Катерина II, III 

Василик Матейко II 

Вацик Микола  II, III 

Вилямс Андрій I, II 

Вилямс  Павло III 

Мисюк Олексій III 

Миськів  Марко III 

Павлічко Лариса  I, II 

Павлічко  Микола III 

Олексій Кіра I 

Чигринюк Олександра II 

Шутер Александра II 

   

Клівленд   

Заперник Леся III 

Зборовський Андрійко I 

Кульчицький Даріан II 

Оліяр Марійка III 

   

   

Львів   

Беген Дарина  II 

Кінах Катерина II 

   

Нюарк   

Бідяк  Мая III 

Бідяк  Міка I 

Білик Стефан  III 

Бойчук Роксана  II 

Вовк Адріян I 

Вовк  Меляся III 

Городиська Зоріяна I 

Ґавдяк  Гриць III 

Ґундерсон Лія I 

Дулин Стефан I 

Коваль Софія  II 

Кохановський  Міко I 

Кравець Олена III 

Кузик Алек I 

Курилко Адріян I 

Лещук Уляна I 

Марків Христина I 

Олексій Павло I 

Раковська Ніна  II 

Томко Ліліяна  II 

Юрчук Калина  II 
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Ню Йорк   

Бойко Софія I 

Гапій Матей  II 

Ганущак  Ярема III 

Горук  Тарас II 

Давидов  Ісак III 

Декайло Дем’ян I 

Дорожинська  Катерина III 

Єзерська  Оля II 

Єзерський Юрій I 

Задорожна Евгенія II 

Ігнат Раїса III  

Ігнат Северин  III 

Крамарчук Бернард II 

Лев Зозулька  III 

Лев Слава II 

Макар Оріяна  II 

Малон  Алекса II 

   

Мартинюк Ігор III 

Михальчук Софія I 

Соробей  Стефко II 

Федоришин Уляна  III 

Фурда Софія I 

Хабайлюк  Василь II, III 

Хом’як Северин  I 

Шілдс Андрій  I 

Шілдс Нора I 

   

Пассейк   

Вайт Андрій II 

Войціцький Марко  II 

Воробець Надія I 

Доблоська Софія I 

Гандзій  Софія III 

Кузь Вікторія II 

Курпіта Олена I 

Храпко Данило  II 

Шагаді  Адріян IІІ 

   

Самітники   

Ликтей  Матвій І 

Ликтей  Наталя III 

Мурований Антон I 

   

   

 
 
 

Філядельфія   

Бегей Софія  I 

Білуник Влад  I 

Веремієнко Роман  IIІ 

Генкелс  Лев  ІІІ 

Генкелс  Тусьо ІІ 

Данилович  Устина IІІ 

Дмитренко Максим  І, ІІ 

Дойл Богдан  І 

Жаровська  Оксана ІІІ 

Жаровський  Роман ІІ 

Івасюк Марко I 

Кебуз  Адріян IІ 

Книш  Михайло III 

Куйдиш  Іванка II 

Курилець  Вікторія II 

Лоза Гавриїл I 

Мазур  Данило II 

Мазур  Маркіян І 

Майстрич  Настя IIІ 

Нагірняк  Роман ІІІ 

Павлюк  Софія IІ 

Семенюк Соломія  IІ 

Стефурак  Йосиф I, ІІ 

Столярчук  Анастасія II, III 

Тимченко  Ксеня I 

Угрин  Віка IIІ 

Фарма Максим І 

Чума  Мія II 

Шевчук Адріян I 

Шніцер  Мар’яна I, ІІ 

Якимів Михайло  I, ІІ 

Якимів  Юрій ІІІ 

   

Чікаго   

Гайда Дмитрій I 

Гайда Ілія I 

Харкевич Захар  І 

   

   

   

Сума: 142 
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Праця юнацтва над зданням ВФВ переважно відбувається на таборах. Кожного року, курінь 
«Спартанки» організує на оселі «Вовча Тропа» протягом двох днів фізичні зайняття. 
Юнацтво має нагоду здобути кожну точку до ВФВ. Спартанки слідкують висліди і тримають 
документацію - і це не раз мені дуже допомогло. Дуже їм дякую! 

 
 

СКОБ! 
 

 
 
 

пл. сен. Марта Мудра, ШОК 
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ЗВІТ 
Голови Крайового Таборового Коменданта 

від жовтень 2016 до жовтня, 2017 р. 

 
Google Folders/Spreadsheets 
Канцелярія КПС, під проводом пл. сен. Андреї Жаровської виготовила “spreadsheets” зголошень 
булав як в попередньому році. Под. Андрея далі вживала “ Google Folders” на кожну оселю.  Лиш 
голови осель та їхний виховний сектор мав доступ до цих Google Folders; включно з Початковим 
Табором  на Вовчій Тропі. Кожна оселя мала змогу бачити дані про виховників-кандидатів: з 
адресами, телефонами, закінченими вишколами, та дати коли кандидата анкета була одержана 
канцелярією. Под. Андрея теж перевіряла кожного кандидата пластову вкладу та оформлення 
старших пластинів. Зразкове виконання канцелярії дало КТК та ОТК змогу легко та вчасно 
переглянути кандидатів,  як також поділитися кандидатами між собою якщо було за багато на одні 
оселі, а замало на другі. Под. Андрея теж долучила в “Google Folders”  допоміжні інформації для 
осель, як напр. таборові звіти, адреси де висилати таборові привіти та опінії булав.  
 
Курс Знущання - Bullying Policy/Online Training 
Підчас весни 2016 року пл. сен. Дарка Темницька розпочала систему де всі таборові виховники, 
члени ОТК, таборові працівники, члени  адміністрації, медичної, кухонної та господарської служби  
на кожні оселі є зобов’язані взяти “online” курс знущання. Пл. сен. Ксеня Захарчук дістає всі імена 
булав від канцелярії та перевіряє хто закінчив курс та слідкує щоби це було зроблено.  Також підчас 
дошколів є додаткові гутірки про знущання.   
 
Розмови з Комендантами Таборів 2017 і КТК 
Від квітня до червня 2017, я перевела телефонічні розмови у формі інтерв`ю з кожним кандидатом 
на коменданта таборів. Дискусії включали тему даного табору, плян праці, склад булави, українську 
мову, безпеку, характер та підхід до булави як також до таборовиків і співпраця з ОТК. Ці розмови 
дали змогу обговорити деякі серйозні теми щодо затримання  “zero tolerance” на оселі, 
познайомитися з характером кандидата та володіння їхньої української мови.  
 
Сходини з комендантами - червень 2017 (Резолуція 2016). (Члени ОТК були запрошені) 
Всі окрім двоє комендантів брали участь в сходинах.  Референти ОТК заступили цих двох 
комендантів.  Складна телеконференція.   
Теми: 

1. Теми таборової програми 

2. Відповідальність за булаву (zero tolerance, bullying, curfews…) 

3. Українська музика на таборах 

4. Вхід до табору – лише булава і таборовики, хіба з дозволом 

5. Співпраця з ОТК 

6. Листи від комендатів до родичів 

7. Перший день таборів 

8. Звіти – денні і таборові 

Цього року була розмова про музику на таборі, щоб була білш українська. Коменданти пропонували 
створити груповий “Spotify” конто. Також була можливість всім ділитися таборовими 
адміністративними документами, так як денні звіти, посвідки, ітд. Переговорили відповідальність 
писарів, бунчужних, гніздових та булави. Також нагадала всім що кіна по таборах мусять бути “G-
rated” для новацтва і “G”, “PG-rated” для юнацтва. 
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Відвідання Таборів 2017 р. 
Відвідання таборів я координувала разом з головами ОТК по-одиноких пластових осель.  
Всі табори були добре зорганізовані та трималися пластової програми.  ОТК та референти таборів 
мусять мати добру співпрацю з таборами та комендантами, перевіряти програму і заняття підчас 
таборів. 
 
8 ого і 9 ого липня, 2017 р. я відвідала виховно-вишкільні табори, а саме: 

 Tабір новаків та новачок на оселі Писаний Камінь в Middlefield, OH; 

 Табір юнаків та юначок на оселі Писаний Камінь в Middlefield, OH; 

Я була на відкриттю та привітала родичів, учасників, булави та ОТК від КПС.  Мала зустріч з 
командою, комендантами та булавами всіх таборів. 

 
15 ого липня, 2017 р. відвідала виховно-вишкільні табори, а саме: 

 Мішаний табір новаків та новачок на оселі Новий Сокіл в North Collins, NY; 

 Мішаний табір юнаків та юначок на оселі Новий Сокіл в North Collins, NY; 

Я мала зустріч з командою, комендантами та булавами всіх таборів. 
 

22 ого і 23 ого липня, 2017 р. відвідала виховно-вишкільні табори, а саме: 

 Tабір новаків та новачок на оселі Вовча Тропа в East Chatham, NY; 

 Табір юнаків та юначок на оселі Вовча Тропа в East Chatham, NY; 

 Старшо-юнацький табір на оселі Вовча Тропа в East Chatham, NY; 

Я зустріла комендантів та деяких булавних бо це був День Пластуна та я не мала можливість 
мати зі всіма зустріч.  Я була присутна на всіх ватрах. 
 

Звіти: Одержала стан таборовиків від всіх таборів.  Всі табори вислали звіт, лише чекаємо на звіт з 
табору новаків від оселі Писаний Камінь.     
 
Заввага:  

 Цього року всі оселі мали більш кандидатів до новацької булави. Деякі старші юнаки та 

юначки пішли до юнацтва а деякі на жаль ОТК відмовили. ОТК на Писаному Камені мали двох 

ратівників, які тільки займалися басейном. Це добре вийшло, але пропоную щоб вони були 

частиною табору не адміністрації. 

 Всі табори були добре зорганізовані, мали цікаві програми та всі діти виглядали задоволені. 

 Всім оселям треба мати кращий доступ до мивалок та мила, або “Hand Sanitizer” коло лятрин, 

в юнацьких таборах та в їдальнях перед тим як всі їдять. 

 Оселі полягають на благодійні датки щоб пітримати будинки, площі/терени, басейні та 

таборові матеріяли. Писаний Камінь та Вовча Тропа мають підтримку, Новому Соколі треба 

зорганізувати “fundraising events для поліпшення будинків, таборових матерялів та терену. 

 На оселі Писаний Камінь виявився “e-Coli bacteria”. На жаль 35 дітей захворіли а 7 з них 

мали “e-Coli bacteria”. ОТК рішилa скоротити табори до двох тижнів. Всі відїхали з табору до 

суботи 7/22/2017.  Geauga County Health Department перевірили оселю і “e-Coli bacteria” 

знайшовся в потічку де юначки мили руки що спливав від сусідної фарми де корови паслися. 

Перед табором оселя отримала всі “permits” від Geauga County Health Department; перевірка 

кухні, басейну, джерела, бараків, терену та озер. Перед табором отримали всі “operating 

permits”: Food Service, Pool Operating та Camp Operating permits. Після закриття табору 

“decontamination” був перевединий “Ecosense Company”. 
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Спец-Табори які відбулися в серпні 2017 р.: 

 Роверовий - спец табір – КЛІВЛЕНД станиця. Піттсбурґ, Па до Вашинґтон Д.К. 

 Курінь УПC “Cпартанки” Новацький Початковий Табір на оселі “Вовча Тропа,” в East Chatham 
NY. 

Стан Таборів 2017 (в додатку) 
 
Виховники з України 
КПС- США старався прийняти добру кількість виховників з України.   
Кандидати з України подаються до КПС канцелярії так як тyтешні пластуни. 
 
Українська Мова 
Уживання, говорення та володіння української мови підчас пластових таборів є слаба. ОТК/КТК 
звертає увагу комендантам та булавам, щоб уживали розговірну українську мову під час табору. Всі 
зайняття, сходини та вмілості є написані та переведені в українській мові. Завваги виховників під 
час КТК відвідин включали, що всі оселі мають свій стандарт що до учасників володіння української 
мови. Стандарти є такі: 
1) Говорять по українськи 
2) Не говорять тільки розуміють 
3) Не говорять, але знають декілька слів. Виховники перекладають програму по англійски. 
 
Подяка 
Дякую Всім членам КПС за співпрацю.  Дякую головам та членам ОТК за їхню співпрацю та віддану і 
невтомну роботу щоб зоорганізувати та перевести пластові табори. Дякую також Андреї Жаровській 
за поміч та працю в пластові канцелярії у організації, перевірці та виготовлення конечних 
інформацій для успішного підготовлення наших таборів.  Щира подяка всім комендантам таборів які 
присвятили свій час у великій підготовці пластових таборів.  Щира подяка пл. сен. Ані Гнатейко, пл. 
сен. Дарці Темницькі та пл. сен. Юрку Гук за поміч і поради підчас 2017 року. 
 

С. К. О. Б. ! 
пл. сен. Ліда Мочула, Спартанка 
Голова Краєвої Таборової Комісії 
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2017 ПЛАСТОВІ ТАБОРИ (i 2016, 2015) 
 
 

Учасники 
Таборів 

BT 
2015 

Вовча 
Тропа 
2016 

Вовча 
Тропа 
2017 

Писаний 
Камінь 

2015 

Писаний 
Камінь 

2016 

Писаний 
Камінь 

2017 

Новий 
Сокіл 
2015 

Новий 
Сокіл 
2016 

Новий 
Сокіл 
2017 

Всі 
Учасники 

2015 

Всі 
Учасники 

2016 

Всі 
Учасники 

2017 

Новаки 57 53 63 50 41 53 мішані мішані мішані 107 92 116 

Новачки 56 59 60 49 47 44 табори табори табори 105 106 104 

Разом 
Новацтво 

113 110 123 99 88 97 39 * 54 251 (+39) 198 (+?) 274 (+54) 

Юнаки 44 50 55 40 57 45 мішані мішані мішані 84 107 100 

Юначки 52 56 54 36 40 38 табори табори табори 88 96 92 

Разом 
Юнацтво 

96 106 129 76 97 83 38 36 30 172(+36) 239 (+36) 222 (+30) 

Старше 
Юнацтво 

31 34 47 * * * * *  31 34 47 

Пташата * * * 27 * * 29 * 34 56 * 34 

Початковий 19 19 19 * *  * * * 19 19 19 

Разом 259 271 318 202 185 (+?) 180(+?) 106  118 567 490(+?) 596 

 

*Нема дістали інформацій або табір не відбувся. 
                             

Пташата на Союзівці Учасники 
2015 

Учасники 
2016 

Учасники 
2017 

Булава 
2015 

Булава 
2016 

Булава 
2017 

1ша Тура: 6/25-7/1/17 
Kом:  Олекса Горбачевска 

 
17 

 
17 

 
20 

 
16 

 
14 

 
17 

2га Тура: 7/2-8/17 
Kом: Лука Коженьовський 

 
54 

 
52 

 
39 

 
21 

 
18 

 
19 

Разом 71 69 59 37 32 36 

 

 

Команда і 
Булава 

Вовч
а 

Троп
а 

2015 

Вовча 
Тропа 
2016 

Вовча 
Тропа 
2017 

Писаний 
Камінь 

2015 

Писаний 
Камінь 

2016 

Писаний 
Камінь 

2017 

Новий 
Сокіл 
2015 

Новий 
Сокіл 
2016 

Новий 
Сокіл 
2017 

Всі 
Учасники 

2015 

Всі 
Учасники 

2016 

Всі 
Учасники 

2017 

Новаки 17 15 15 13 13 11 мішані мішані мішані 30 28 26 

Новачки 16 18 16 12 10 14 табори табори табори 28 28 30 

Разом 
Новацтво 

33 33 31 25 23 25 14 * 16 72 56 (+?) 72(+16) 

Юнаки 15 10 13 8 10 8 мішані мішані мішані 23 20 21 

Юначки 11 9 9 9 8 9 табори табори табори 20 17 18 

Разом 
Юнацтво 

26 19 22 17 18 17 15 11 7 58 48 (+11) 46 (+7) 

Старше 
Юнацтво 

8 9 9 * * * * *  8 9 9 

Пташата * * * 30 * * 26 * 34 56 * 34 

Початковий 10 11 12 * * * * * * 10 11 12 

Разом 77 63 74 72 41 (+?) 42 55  57 204 115 (+?) 268 
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Стан Пластових Таборів - Літо 2017  
 
Вовча Тропа 2017 

Вовча 
Тропа 

Комендант 
Табору 

Назва 
Табору 

Число 
Команди і 

Булави 
Початок 
Табору 

Число 
Команди і 

Булави 
Кінець 
Табору 

Число 
Учасників 
Початок 
Табору 

Число 
Учасників 

Кінець 
Табору 

Новачки ст. пл. Aріяна 
Бабченко 

“Підводне Життя”  
16 

 
16 

 
60 

 
54 

Новаки ст. пл. Лесик 
Ґоров 

“Ґільдія” 15 15 63 59 

Юначки ст. пл. Іра 
Перхалюк 

“Одна Сильна - Разом 
Непереможні” 

 
9 

 
9 

 
70 

 
68 

Юнаки ст. пл. Марко  
Завадівський  

“Вічне Братство”  
13 

 
11 

 
55 

 
51 

Початковий ст. пл. вірл.  
Христина  

Темницька   

“Природна Забава”  
12 

 
12 
 

 
19 

 
19 

Старшо- 
Юнацький 

ст. пл. вірл.  
Муся О’Конел 

“Стежки Перимоги”  
9 

 
9 

 
47 

 
46 

Разом    74 72 314 297 

 
Писаний Камінь 2017 
Писаний 
Камінь 

Комендант 
Табору 

Назва 
Табору 

Число 
Команди 
і Булави 
Початок 
Табору 

Число 
Команди і 

Булави 
Кінець 
Табору 

Число 
Учасників 
Початок 
Табору 

Число 
Учасників 

Кінець 
Табору 

Новачки ст. пл. вірл. 
Наталка Заперник 

“Знайди Мене 
Між Деревами” 

 
14 

 
14 

 
44 

 
37 

Новаки ст. пл. Андрій 
Тарасюк 

“Ватага 
Природників” 

 
11 

 
11 

 
53 

 
53 

Юначки ст. пл. вірл. 
Ляриса Ворик 

“Складанки 
Світу” 

 
9 

 
9 

 
38 

 
38 

Юнаки пл. сен. Юрій 
Леськів  

“Вовча школа”  
8 

 
8 

 
45 

 
45 

Пташата Відкликали 
(e-Coli bacteria) 

     

Разом   42 42 180 173 
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Новий Сокіл 2017 
Новий 
Сокіл 

Комендант 
Табору 

Назва 
Табору 

Число 
Команди і 

Булави 
Початок 
Табору 

Число 
Команди і 

Булави 
Кінець 
Табору 

Число 
Учасників 
Початок 
Табору 

Число 
Учасників 

Кінець 
Табору 

Новачки і 
Новаки 

ст. пл. вірл. Інеса    
Коломиєць 

“Під Західним 
Небом” 

 
16 

 
16 

 
54 

 
48 

Юначки і 
Юнаки 

ст. пл. Руслан 
Опишкевич 

“Архітектор 
Своєї Долі” 

 
6 

 
7 

 
30 

 
25 

Пташата пл. сен. Левко 
Винницький i пл. 
сен. Леся Хутра 

 
“Гей у 

Джунґлях” 

 
36 

 
36 

 
34 

 
34 

Разом   58 59 118 107 

 

Спец Табори 2017 
Роверовий  
 

Комендант 
Табору 

Назва 
Табору 

Число 
Команди і 

Булави 
Початок 
Табору 

Число 
Команди і 

Булави 
Кінець 
Табору 

Число 
Учасників 
Початок 
Табору 

Число 
Учасників 

Кінець 
Табору 

Юначки і 
Юнаки 

пл. сен. кер. 
Марко Д. Бей 

“Роверовий 
Спец Табір” 

 
6 

 
6 

 
5 

 
5 

Разом   6 6 5 5 

 

Морський 
Табір  

Комендант 
Табору – 

Чорноморці 
 

Назва 
Табору 

Число 
Команди 
і Булави 
Початок 
Табору 

Число 
Команди 
і Булави 
Кінець 
Табору 

Число 
Учасників 
Початок 
Табору 

Число 
Учасників 

Кінець 
Табору 

Юначки і 
Юнаки 

Не відбувся в 
2017  

Не зголосилися 
досить 
учасників щоб 
мати табір. 

 
0 

 
0 

 
0 

 
0 

Разом   0 0 0 0 

 

Лещетарський Бурлацький Табір -12/2016 
Лещетаський 
Бурлацький 

Табір – 2/2016 

Комендант 
Табору 

Назва 
Табору 

Число 
Команди 
і Булави 
Початок 
Табору 

Число 
Команди 
і Булави 
Кінець 
Табору 

Число 
Учасників 
Початок 
Табору 

Число 
Учасників 

Кінець 
Табору 

Юначки і 
Юначки 

ст. пл. Остап 
Войчишин 

“Бавимося 
Снігом” 

 
24 

 
24 

 
81 

 
81 

Разом   24 24 81 81 
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Звіт Референта Комунікації 

24 вереcня 2016 до 15 вереcня 2017 
 
 

Мої відповідальноcті включали лиcтування і також допомогу у керуванні cторінки Плаcту в CШA – 
plastusa.org, та Фейсбук сторінку – facebook.com/plastusa. Плаcт CШA також має cторінки на Instagram 
(@plastusa) і Twitter (@plastusa). 

Виконана праця: 

 Відбула Крайовий Плаcтовий З’їзд 22-23 жовтня в Клівленді як делеґат. 

 Брала участь у вcіх, окрім одного, з телефонічних пленумах КПС, і заcтупила протокольного 
пиcаря на одному пленумі. 

 Було дуже мало cправ щодо лиcтування бо под. Aндрея Жаровcька чаcто займаєтьcя з цим як 
голова Канцелярії КПC. Я виcлала деякі привіти і грамоти подяки. 

 Чаcтинно перебрала функції Референта Преcи, тому що вже давно нема нікого на цьому поcті: 

o Я замовляла привіти в українcьких газетах на Різдво і Великдень (Свобода, The Ukrainian 
Weekly, Міст, Закордонна Газета, Нова Газета). 

o Працювала над оформленням реклами про літні табори. 

o Зробила перевірку та виcлала cтаттю до The Ukrainian Weekly про плаcтове літо напиcану 
Лідою Гук та зі знимками зібраними Даркою Темницькою. 

o Виcлала кляпcидру від Плаcту-CШA до різних газет на 40-ий день відходу на Вічну Ватру сп. 
Блаженнійшого Любомира Гузара (Свобода, The Ukrainian Weekly, Міст, Закордонна 
Газета, Нова Газета). 

 Додaвала новини на наш сайт, робила поправки та зміни при потребі. 

 Cтавила новини на нашу Фейсбук сторінку. Cт. пл. геть. cкоб Aндрій Зварич чаc від чаcу робить 
“reposting” від нашої Інcтаґрам cторінки – я йому вдячна, що збагачує нашу cторінку! 

 Чаc від чаcу виcилала розcилку від cайту про найновіші новини які там були подані. Можна 
запиcатиcя на цю розcилку новин тут: plastusa.org/home/sitenewsletter-registration 

  

http://plastusa.org/home/sitenewsletter-registration
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 Оформила cторінку на cайті (Датки на Плаcт) де можна поміcтити збірки фондів на крайовому 
рівні або для потреб оcель (як нп. “Go Fund Me” для баcейну на Вовчій Тропі). Виcлала лиcта е-
поштою до вcіх ОТК в тій cправі, щоби вcі були поінформовані. З чаcом зможемо поcтавити 
cполучник на цю cторінку, щоби було легко людям давати датки на Плаcт через інтернет. Можна 
відвідати цю cторінку: plastusa.org/kpsusa/datky-na-plast 

 Обговорено різні ідеї з cт. пл. Данилом Прочком (вебмайcтер) щодо нового крайового cайту 
Плаcту, та можливіcть вживання інших модерних cпоcобів комунікації між нами, cтаницями та 
плаcтунами на загал. Завдяки Данила ініціятиви ми почали вживати cиcтему G Suite for Nonprofits, 
через яку кожний плаcтун може отримати cвою @plastusa.org е-поштову адреcу і яка набагато 
краще працює ніж попередня cиcтема. На жаль ми трошки заcтрягли щодо будування нового 
cайту. Буде потрібно продовжити цей проект в наcтупній каденції.  

 Була на Вовчій Тропі під чаc Дня Плаcтуна, щоб надати ГПБ греб. Катрії Кузьмович, ЛМ 1-ше 
відзначення УCП cв. Юрія в бронзі.  

Щиро дякую вcім членам КПC за приємну і плідну cпівпрацю оcтанніх двох роках!  

 

СКОБ! 

 
пл. cен. Ляриcа Чебіняк, Верх. 

https://www.google.com/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwiO6d2azfDWAhXE1CYKHZVbDuYQjRwIBw&url=http://etc.usf.edu/clipart/4200/4253/typewriter_1.htm&psig=AOvVaw3ITL7H65mRwbuP3VAalCpn&ust=1508087298441362
http://plastusa.org/kpsusa/datky-na-plast
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Звіт Крайової Булавної УСП в США 

10/01/2016 – 09/15/2017 
 

Булава УСП 
Крайова Булавна:  ст. пл. вірл. Калина Дурбак, Кн. 
Заступниця:   cт. пл. вірл. Катя Іваник 
Писар:    ст. пл. вірл. Ляриса Ворик 
Вільні Члени:   cт. пл. скоб. Aнтін Дурбак, ПБ 
    ст. пл. скоб. Андрій Зварич СМ 
    ст. пл. Оленка Кебало, ЧХ 

cт. пл. Оcипко Тобіянcький, =V= 
 

Праця 
Виконана праця 2016-7 

1. Крайова Булавна працювала з Крайовою Булавною УПС підтверджувати систему автоматичного 
переходу від УСП до УПС. Першій автоматичний перехід від УСП до УПС відбувся в 2013-му році, але 
процес не був узгоджений обидвома уладами. Нова система переходу почнеться в листопаді 2017-го 
року. 

2.  Заплянували, та відкликали, Крайовий З’їзд УСП. З’їзд мав відбутися на Вовчі Тропі, але за мало 
зголосилися на З’їзд. Крайова Булава ще працює як розв’язати ситуацію. Крайова Булавна залишиться 
в ролі, аж доки знайде заміну. 

3. Перестали видавати е-листок “Зелена Хустка” (ЗХ). Крайова Булавна перестала видавати ЗХ бо було 
тяжко дістати новини для ЗХ, і не чула відгук від старших пластунів щодо е-листа. Дивлячи назад, 
Крайова Булавна усвідомлює помилку щоб зупинити е-листок. ЗХ потрібні для УСП в США, навіть якщо 
деякі УСП не знають про е-листку.   

4. Працювала з Головною Булавною УСП. Затверджували прапори, правильники та створили нову 
систему звітування для крайових булав та куренів. 

Плани на 2018 рік 
4. Зорганізувати Крайовий З’їзд УСП, та знайти нову Крайову Булавну! 

5. Відродити е-листок “Зелену Хустку”. 

6. Приготовити список членів для переходу до УПС в листопаді та в травні. 

7. Працювати над резолюціями та рекомендаціями з попередних з’їздів. 

 
Статистика 

Число УСП в США: 316 
На минулому звіті, число УСП було 574. Це число від старої бази даних, з старими цифрами вкладок. Тяжко 
сказати чому було таке зменшення членів УСП.  
 
Курені і Осередки УСП які звітували за 2016-7 рік, до 18-го вересня 2017 
Бурлаки  Сіроманці   Боффало 
Вовкулаки  Спартанки   Дітройт 
Княгині   Ті, Що Греблі Рвуть  Йонкерс 
Лісові Мавки  Чорноморці   Ню Йорк 
Перші Стежі  Чортополохи   Пассейк 
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Святий Юрій в Бронзі 
ст. пл. вірл. Христинка Темницька, ЧП  Пассейк липень 2017 
ГПВ греб. Катря Кузьмович, ЛМ  Вашінґтон липень 2017 
ст. пл. геть. вірл. Наталка Тарасюк  Філядельфія серпень 2017 
 
 
В 2013 році, ми мали 550 зареєстрованих УСП, а в 2017 є 679. Це числить всіх членів УСП чи вирівнині вкладки 
чи ні.  Членство побільшилося через кілька причин: 1) КПС перевіряє стан всіх булавних в таборах та працює 
над оформленням тих котрі це ще не полагодили, 2) КБ УСП та 1-ший заступник КПС заохочує бувших УПЮ 
вступати до УСП тим, що посилаємо пригадки всім станицям перед закриттям року, щоби вони полагодили 
оформлення зі своїм юнацтвом.   Але ця статистика зменшеться бо КПС працює над залеглими вкладками та 
КБ УСП працює над перевіркою своїх списків що до тих УСП котрі повинні вже вступати в УПС.   Також бачимо 
що більшість УСП належуть до станиці.  Коли вони їдуть до університету, вони далі подають свої адреси 
домашні.  Нам треба працювати з станицями щоби довідатися чи ці адреси ще актуальні коли вони кінчають 
школу.  Гляньте на графіку ч. 1. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Членство куренів стабільне, навіть якщо більше старших пластунів не беруть участь в куренях. Коли говорю до 
молодших старших пластунів, багато кажуть що не плянують вибирати курінь поки будуть старшими. Деякі 
також кажуть, що не знають про працю та зацікавлення куренів. До того, КБ УСП буде продовжувати видавати 
брошурку про УСП, та мати “УСП Стіл” при імпрезах так як Орликіяда. Станиці можуть брошурки дістати на 
вебсторінку, http://plastusa.org/usp/kureni-usp. Також знаю що ГБ УСП працює над вебсторінкою яка буде 
показувати всі активні курені в світі. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

http://plastusa.org/usp/kureni-usp
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Прийняті до УСП: 46 нові старші пластуни/ки 
 

Ніна Бискош 2017-04-10 Чікаґо Катя Лібер 2016-11-06 Чікаґо 

Орест Бискош 2017-06-12 Чікаґо Наталя Лівша 2017-04-10 Ню Йорку 

Іван Блакита 2017-01-09 Чікаґо Христя Лосіянович 2017-01-09 Денвер 

Володимир Бурій 2017-06-12 Сієтл Ґанер Нолин 2017-04-10 Ню Йорку 

Ліна Ваньо 2017-06-12 Пассейк Чейс Нолин 2017-04-10 Ню Йорку 

Христіян Ворох 2017-06-12 Пассейк Лієм Нолин 2017-04-08 Ню Йорку 

Гриць Ґіллеспі 2016-11-21 Чікаґо Марко Нона 2017-04-10 Дітройті 

Юля Гірняк 2017-06-12 Нюарк Марійка Оліяр 2017-06-12 Філядельфія 

Олекса Гірняк 2017-09-18 Нюарк Руслан Онишкевич 2017-04-10 Вашінґтону 

Христя Ґлух 2017-06-12 Гартфард Орест Пазуняк 2017-09-18 Самітник 

Александра Голуб 2017-06-12 Пассейк Юлія Пасічнюк 2016-11-21 Чікаґо 

Ляриса Городиськa 2017-06-12 Пассейк Микола Паславський 2017-04-08 Нюарку 

Юлія Гриньків 2017-06-12 Гемпстед Андрея Пенцак 2017-06-12 Нюарк 

Ліда Дрибушар 2017-06-12 Пассейк Наталя Перхалюк 2017-04-10 Ню Йорку 

Наталя Жизномирська 2017-06-12 Пассейк Олесь Раковський 2016-11-21 Альбані 

Діяна Завадівська 2017-06-12 Нюарк Таїса Соробей 2017-02-27 Ню Йорку 

Леся Заперник 2017-07-31 Клівленд Роман Стецик 2017-05-08 Кергонстон 

Марта Касіян 2017-01-09 Бафало Віка Сусак 2017-06-12 Клівленд 

Марко Куций 2017-02-27 Дітройті Наталя Трояновська 2017-06-12 Гемпстед 

Александер Куций 2017-04-10 Дітройті Олена Трояновська 2017-06-12 Гемпстед 

Северин Кушмелюк 2017-06-12 Клівленд Юлія Трояновська 2017-06-12 Гемпстед 

Юліяна Ликтей 2017-05-08 самітниця Соломея Хтей 2017-06-12 Сієтл 

Алекса Лібер 2016-11-21 Чікаґо Стефан Шепко 2017-06-12 Пассейк 

 
 

СКОБ! 

 
ст. пл. вірл. Калина Дурбак, Кн. 
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Звіт Крайової Булавної УПC США 
пл. сен. Богданна Ковальчук 

від жовтня 2016 до жовтня 2017 
 
Крайова Булава УПС: 
пл. сен. Орест Темницький, ЧМ – заступник КБ 
пл. сен. Данило Захарчук, ВБ – референт підвищень і відзначень 
пл. сен. Наталя Фірко, ЛМ – референт куренів 
пл. сен. Ксеня Козак, ЛМ – референт осередків 
 
Сходини Булави: 
- мали 9 телефонічних сходин 
- голосували 4 рази електронно  
- брали участь у 8 пленумів КПС 
 
Стан УПС в США: (дата 9/8/17) 
 1128 пластунів які є оформлені в УПС 
 663 сеньйорів які вирівняли вкладку до 2017 р.  
  
Праця булави від Крайового З’їзду УПС (жовтня 2016): 
- Переслали привіт до Головної Булавної УПС пл. сен. Роми Зубенко й її булаві.  
- Виготовили “Напр’ямні до виповнення анкет в УПС”, та подали ці напрямні на мережy. 
- Тримали контакт з куренями та осередками, висилаючи інформації про: нові напрямні; ЮМПЗ; 

працю сеньйорів в куренях і осередках; та пригадки про вкладки і подання.  
- Працюючи з КПС канцелярією, перевіряли подання на підвищення ступенів та відзначення, що до 

точности інформацій, вирівняння вкладок та передплату Шляху. 
- Отримували реєстр подання на відзначення і підвищення ступенів, і слідкували за станом кожної 

заяви. 
- Працюючи з КПС канцелярією та Крайовою Булавною УСП ст. пл. Калиною Дурбак, перевіряли 

подання до УПС що до вирівняння вкладок та передплату Шляху. Виготовляли листи прийняття до 
УПС. 

- Разом з Крайовою Булавною УСП, опрацювали процес автоматичного переходу з УСП до УПС. 
- Тримали зв’язок з Головною Булавною УПС при ГПБ, пл.сен. Ромою Зубенко, й її булавою. 
- Виготовили список побажаних змін до УПС веб-сторінках на мережі. 
- Члени булави брали участь у ЮПМЗ 2017 в Німеччині. 
- Скликали Товариську Зустріч УПС США на 20 жовтня ц.р. та повідомили електронно. 

 
Удобрення булавою УПС від жовтня 2016 до жовтня 2017: 
- Підвищення на ступінь Праці: 
 1. пл. сен. о. Мирон Панчук 
 2. пл. сен. Ліса Заяць, ПП  
 3. пл. сен. Рута Ленчур, СП 
 4. пл. сен. Марко Яxторович, ПБ 
 5. пл. сен. Наталка Яхторович 
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- Підвищення на ступінь Довір’я: 
 1. пл. сен. Анна Погорило, ЧП 
 2. пл. сен. Юрій Заяць, ОХ 
 3. пл. сен. Роксана Маркевич-Куц 
 4. пл. сен. Лярися Драґан-Рейстад, Гр. 
 
- Підвищення на ступінь Керівництва: 
 1. пл. сен. Зоряна Коломиєць, ПС 
 2. пл. сен. Ксеня Захарчук, ЛМ 
 3. пл. сен. Данило Захарчук, ВБ 
 
- 3те Відзначення Грамота Заслуги: 
 не було подань 
 
- Відзначення св. Юрія в Сріблі: 
 не було подань 
 
- Відзначення св. Юрія в Золоті: 
 не було подань 
 
- Відзначення Вічного Вогню в Сріблі: 
 не було подань 
 
- Відзначення Вічного Вогню в Золоті: 
 1. пл. сен. Мирон Баб’юк, СМ 
 
- Втягнули 3 зголошення до УПС з громади: 
 1. о. Роман Артимович 
 2. Юля Артимович 
 3. Вікторія Грицько 
 
- Втягнули 5 зголошення до УПС з УСП: 
 1. Ляриса Чебіняк 
 2. Андрій Демидович 
 3. Микола Лісовський 
 4. Романа Гриців 
 5. Ярема Гриців 
 
- Втягнули 3 зголошення до УПС від бувших пластунів: 
 1. Дамян Матусяк 
 2. Тарас Рудько 
 3. Петро Ігнат 
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Праця на слідуючий рік: 
- Дальше тримати комунікацію з куренями і осередками. 
- Перевірити звітові форми УПС та змінити, щоб було лекше до виповнення. 
- Переробити форми на подання на відзначення і підвищення ступеня, щоб можна виповнити на 

компютері. 
- Заохотити сеньйорів, щоб виготовили “Сходини в Пачці” для юнацьких сходин. 
- Працювати над здійсненням змін до УПС веб-сторінках на мережі. 
- Скликати Крайовий Зїзд УПС США підчас наступного КПЗїзду. 

 
Подяки: 
Складаю щиру подяку членам КПС, а особливо пл. сен. Дарці Темницькій, пл. сен. Ареті Куріца, ст. пл. 
Калині Дурбак, і пл. сен. Андреї Жаровській за їхню підтримку і співпрацю. 
Рівнож, сердечно дякую членам своєї булави за їхню відданість і працю. 
 
 

С.К.О.Б.! 
пл. сен. дов. Богданна Ковальчук, Тис. 

Крайова Булавна УПС США 
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Звіт Діловода Господарки і Фінансів 

з часу 1 жовтня 2016 до 30 вересня 2017 
 
Цього року КПС Америки досягла нових адміністративних завершень. З допомогою пл. сен. Тиміша 
Гнатейка, ЧМ, ми змогли придбати одну страхову полісу для всієї організації. Цього літа всі три 
пластові оселі були зареєстровані під одною полісою. Найважливішим аспектом, це відповідне та 
однакове покриття для кожної оселі. Ми почали переводити всі станиці які мають поліси, коли термін 
закінчується їхньої існуючі поліси. Як тільки цей процес буде завершений, ми якнайскоріше 
приєднаємо решта станиць до загального полісy. 
 
Реконструкція бази даних (data base) була завершена, і маємо точну інформацію щодо нашого 
членства. Це є важливий і цінний крок для нашої організації. Всі скарбники станиць виправляють свої 
оновлені списки членів і відправляють їх до головної канцелярії КПС з поправками домашних та 
електронних адрес. Ми також можемо в кожні хвилині створити точні членські списки для куренів та 
станиць. Рахунки щодо членських внесків тепер точні і можуть бути надіслані електронною поштою 
до станиць, або куреням, в будь-який час. Канцелярія не буде далі посилати поштою 
рахунки окремим членам, лише самітникам. Станиці тепер будуть висилати їхнїм членам, як вони 
вважають. Ці додаткові обов’язки щодо розробки системи та управління імплементацією не могли 
бути виконані без особливої допомоги пл. сен. Андреї Жаровської та багатьох додаткових годин при 
змозі. 
  
Через передачу раніше зібраних членських внесок до канцелярії КПС, ми збільшили операційний 
рахунок KПС.  
 
Тому що нове страхування та праця над системою членства вимагають докладну та детальну 
підготовку, і також праця над додатковими проектами пов’язаними з Пластом, моє часове 
зобов’язання різко зросло. Я рекомендую, щоб ми додали відповідальну особу лише, що відповідає 
за страхування, а також іншу особу, котра би керувала підтримкою активного інтернет-сайт. 
  
Вимоги урядового звітування для Пласту постійно зростають. Всі офіційні форми примушено 
представляти електронно і на мережі. Це означає, що існують багато паролів і елементів реєстрації 
для всіх різних веб-сайтів. Це вимагає постійної уваги та перевірки, оскільки більшість державних 
установ більше не приймають паперові форми. 
 
Щорічний Фінансовий Звіт є постійною проблемою. Ми зібрали в цьому році 62 особистих свідчень, 
які потрібно переглянути та перевірити, перш ніж їх можна переслати нашій бухгалтерській фірмі, яка 
готує податкові декларації Пласту. Лише 50% звітів були здані вчасно. Станом на 1 жовтня - я ще не 
одержала 2-ох звітів від куренів і одного станичного звіту. Це не може так продовжуватися. Я 
рекомендую додати вимогу поданого фінансового звіту, щоб дозволити реєстрацію за КПЗ-їзд.   
 
Дякую пл. сен. Зоріянні Ставничі за її підтримку на основі багаторічного досвіду праці як Голова 
Фінансів та Господарки Пласту, і ст. пл. Тамарі Ганкевич за професійні поради. Також дякую всім 
станицям та куреням за постійну співпрацю у всіх справах які ми завершили минулого року. Маю 
надію на довголітне продовження співпраці.   
 

СКОБ ! 
 

пл. сен. Арета Сіра-Куріца, ЛМ 
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ЗВІТ 
Адміністратора Канцелярії 

за час від жовтня 2016 р. до жовтня 2017 р. 
 
Протягом цього року мої обов’язки включали підтримувати Крайову Пластову Старшину у виконання 
їхньої роботи. Одночасно допомагала станицям і групам, куренням і всім пластунам, котрі числяться 
як самітники, тобто «без станиці».  
 
Як знаєте, переїзд до нового приміщення виконалося в серпні 2016 року. За цей рік мала нагоду «все 
поставити на місце». Як і в кожні канцелярії, в нас знаходяться дуже багато документів, звітів, папок. 
Є денне і архівне. Основна мета була створити систему щоби по-перше знати, що ми зберігаємо а 
друге, вичистити всі лишні дублікати. Створила електронний список/картотеку кожної полички та 
шуфляди де описано по порядку титл документа, як зберігається (у якому форматі – чи книжка, папка, 
т.д.), з якого року, і, як знаємо, звідки одержали (чий архів). Документи цікаві – маємо історичні архіви 
з України, з таборів у Німеччині і звичайно з всіх років тут в Америці. Маємо загальні Пластові 
документи, окремих станицях та індивідуальних членів нашої організації - д-р Олександра 
Тисовського, Сірого Лева та Михайла Пежанського. Цього літа почалася робота розібратися з їхніми 
особистими паперами, з кориспонденцією, фотографіями, записами, фільмами. Твориться подібну 
картотеку щоби легше було знайти що ми маємо. Зі загального архіву дещо зберігається по роках а 
дещо по справах діловодах. Слідуючі кроки включають шукати та додавати до загального архіву, 
цифрувати всі фотографії, фільми та звукові тасьми та створити на мережі доступ до нашої історії. 
Юрко Данилів та Оксана Бачинська Тарасюк помагають в цій праці. Збереження нашої історії 
надзвичайне велике завдання і надія є створити можливість ділитися нашою багатою та цікавою 
історією з нашими членами. 
 
База даних вже вичищена завдяки зусиллям Арети Куріци, Андрія Телепка та членах з кожної станиці 
та куренів котрі подають зміни контактної інформації та стан і неоплату певних членів. Система 
сучасна і дає нам легко слідкувати за трендами росту по уладах, творить відповідні станичні, курінні, 
чи по уладах списки і тепер має вірну статистику нашого членства. 
 
І звичайно, в канцелярії є денна робота. Більшістю роботи приходить електронно а не в традиційні 
пошті. І робота переважно залежить від пори року – зимою/весною підготовка до булав на літні табори, 
на приклад. Подаю нижче короткий загальний опис роботи канцелярії. 
 

 Адміністрація членських внесків 
o Створюю табель статусу розчислення кожної станиці - подаю коли прислали, коли 

відписано, коли друковано рахунки до членів УСП/УПС в тій станиці, коли вислано ці 
рахунки, чи платили за дітей. 

o Набираю оплату вкладки в базу даних на комп’ютері, проводжу перевірку.  
o Відповідаю скарбникові, подаючи проблеми/помилки, зауваги, тощо. Це висилається з 

анкетою на чергове розчислення та іншими інфор./списками/анкетами, які скарбник 
бажає мати. 

 Самітники діти і УСП/УПС - видруковую і висилаю рахунки, набираю оплату вкладки в базу 
даних на комп’ютері, відписую якщо є проблема.  

 Адміністраційна праця уладів 
o Оформлення - подання висилають до канцелярії, провіряю вкладку, набираю 

інформацію в базу даних. 
o Відзначення та підвищення ступеня - як прийде подання перевіряю вкладку, вписую в 

реєстр відзначень (коли, від кого, яке, дати розглянення, вислід, полагодження), слідкую 
за одобреними відзначеннями в протоколах КПС і ГПБ і набираю їх в базу даних. 

o Вибуття за власним бажанням – відмічаю в базі даних. 
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 Адміністративна праця для таборів 
o Перевіряю всі анкети зголошення – подання до булав чи кандидати оформлені і чи 

мають вирівняну вкладку і подаю до КТК/ОТК. 

 Створюю списки для станиць, куреням чи КП Старшині для їхніх потреб. 

 Використовуючи ці списки, перекодовую неоформлених членів всіх уладів (співпраця зі 
станицями і куренями). 

 Підготовляю і висилаю посвідки і відзначки. 

 Помагаю з мовною корекцією з кореспонденцією чи оголошень, повідомлення про пластові 
акції. 

 Додаю або відновляю інформацію на вебсайт www.plastusa.org  

 Присутня на пленумах. 
 

Хочу висловити щиру подяку всім станицям, групам, куреням, ОТК і діловодам та референтам КПС за 
співпрацю цього року. Найближче працюю з другом Юрком Гуком, подругами Аретою Сірою-Куріца, 
Даркою Темницькою та Аньою Гнатейко і дякую їм за підтримку, а другові Юркові Данилів та Оксані 
Бачинській Тарасюк хочу подякувати за співпрацю зі мною і допомогу в ділянці впорядкування архівів. 
 

СКОБ! 
 

пл. сен. Андрея Жаровська, СП 
Канцелярія КПС 

 
 

Фотографії з особистого архіву д-р Олександра Тисовського. Архів КПС США. 
 

    
 
 

      


